

**ထစ်ချွန်း ရွာမည်**  
 နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကင်းမြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်သည်။

# မြန်မာ့အလင်း

ဒါနု ဇတ်မင်္ဂလာ မုတ္တမံ  
 စွန့်ကြဲပေးကမ်း  
 လှူဒါန်းခြင်းသည်  
 ဖြတ်သောမင်္ဂလာမည်၏။

■ အတွဲ [၅၄]  
 အမှတ် [၃၂၂]

၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၈ ရက် [23-8-2015]

MYANMA ALINN SUNDAY ISSUE

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ကလေးနှင့် တပျားမြို့များ၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ခမ်းပါတ်မြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၌ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။ (သတင်း၊ စာမျက်နှာ-၃)

(ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)

<h2>တနင်္ဂနွေ ဖတ်စရာများ</h2>	အပြာရောင်ကမ္ဘာများရဲ့ရာဇဝင်	ကိုလိုနီခေတ်ဦးမှသည် ယနေ့တိုင် သက်ဝင်လှုပ်ရှားဆဲ ရန်ကင်းစာတိုက်ကြီး	၈၁-၁၅	မြန်မာ့ရိုးရာအားကစား	ပထမတန်းလက်တွေ့ကျော်များ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် မြန်မာ-ဥရောပရိုးရာလက်တွေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီး	၈၁-၁၈
	ခရီးသွားဆောင်းပါး	ကရင်ပြည်နယ်အလှကို ဖော်ဆောင်နေသည့် ဇွဲကပင်တောင်ဆီသို့	၈၁-၁၆	နိုင်ငံတကာရေးရာသတင်းဆောင်းပါး	ဥရောပတိုက်သို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ဒုက္ခသည်များအရေး	၈၁-၂၀

ခေါင်းကိုက်ခြင်းကြောင့် ပျော်စရာ အချိန်တွေလျော့မသွားပါဘူး။

## BIOGESIC

**အပျင်မြှင့်ဆုံး၊ ဖိတ်အချရဆုံး**  
 ခေါင်းကိုက်ခြင်းများနှင့်ဆိုင်သည့် အပျင်ကိုလျှော့ချပေးနိုင်သည့်  
 ဘိုင်းဆိုလက်ဆစ်

UNITED PHARMA  
 Serving Your Healthcare Needs

### ဘဏ်လုပ်ငန်းများ စိုးရိမ်စရာမရှိ

မည်သည့်လုပ်ငန်းမဆို ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့်တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုများသည် အလွန်ပင်အရေးကြီးပါသည်။ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုမရှိသော လုပ်ငန်းများ နောက်ကွယ်တွင် စိုးရိမ်စရာများ၊ သောကများ၊ ကောလာဟလထိုးနှက်မှုများ စွန့်စားရမှုများ ရှိနေတတ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းတိုင်း၊ အဆင့်တိုင်းတွင်ရိုးသားမှု၊ ပွင့်လင်းမှုများဖြင့်သာ ယုံကြည်မှုကို တည်ဆောက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

လွန်ခဲ့သောရက်များအတွင်း လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများမှ တစ်ဆင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းအချို့ပိတ်သိမ်းမည်ဟူသော ကောလာဟလများထွက်ပေါ်ခဲ့၍ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များမှ ငွေပြန်လည် ထုတ်ယူမှုများ ပိုမိုများပြားခဲ့ကြောင်းကြားသိရပါသည်။ အမှန်စင်စစ် ဤကောလာဟလ၏နောက်ကွယ်တွင် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးထိုးနှက်မှုများရှိလိမ့်မည်ဟု ပညာရှင်တို့က သုံးသပ်ထားပါသည်။ သို့သော်လည်း ထိုလူမှုကွန်ရက်ကလာသော ကောလာဟလအရင်းအမြစ်သည် မည်သူမည်ဝါ၊ မည်သည့်အဖွဲ့အစည်း၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ကို အသေးစိတ်ရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ပြည်သူကို ချပြရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုကောလာဟလကို လူမှုကွန်ရက်တွင် မည်သူက စတင်ခဲ့သနည်း၊ နိုင်ငံရေးသမားလော၊ စီးပွားရေးသမားလော၊ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ကောလာဟလဖြစ်အောင်လုပ်ရသနည်း၊ အများပြည်သူက သိချင်နေကြပေလိမ့်မည်။

မည်သူမဆို မိမိတို့ချွေးနှုတ်ဖြင့် စုဆောင်းထားသော ငွေကြေးများကိုအဆုံးရှုံးမခံနိုင်ပါ။ စိုးရိမ်မှုဖြစ်သည်မှာ သဘာဝကျပါသည်။ ကောလာဟလဟုပင်ဆိုသော်လည်း စိုးရိမ်မှုဖြစ်ရသည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုတော့ ထိုစိုးရိမ်မှုများကို ဖယ်ရှားနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မည်သည့် ဘဏ်ကိုမျှ ပိတ်သိမ်းဖို့အစီအစဉ်လုံးဝမရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် တာဝန်ရှိသူများက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပုဂ္ဂလိကဘဏ် ၂၂ ခုရှိပြီး ထိုဘဏ်အားလုံးသည် ဗဟိုဘဏ်၏စစ်ဆေးမှုအောက်တွင်ရှိနေပြီး ပြည်တွင်းရှိ ဘဏ်များအားလုံးသည် ငွေကြေးအကျပ်အတည်းမဖြစ်အောင် နိုင်ငံတကာ စံနှုန်းများနှင့်အညီ အခွန်များ၊ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဘောင်များအတိုင်း ငွေကြေးတည်ငြိမ်မှုရှိစေရန် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဆိုရလျှင် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်အားလုံးကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ကျောထောက်နောက်ခံပြုထားပါသည်။ ငွေကြေးအခက်အခဲ အကျပ်အတည်းအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်စရာမရှိနိုင်ပါ။ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များ အနေဖြင့် ငွေကြေးအခက်အခဲ လိုအပ်လာပါက ဗဟိုဘဏ်နှင့် Interbank Market တို့ကလည်း ထုတ်ချေးနိုင်အောင် စီစဉ်ထားပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူတို့အနေဖြင့် မိမိတို့အပ်နှံထားသောငွေကြေးအပေါ် စိုးရိမ်စရာမရှိပါ။ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် မည်သည့်လုပ်ငန်းမဆို ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေချိန်ဖြစ်၍ ပြည်သူတို့အနေဖြင့် မလိုလားအပ်သော ကောလာဟလတစ်ခုကြောင့် စိုးရိမ်ပူပန်စရာမရှိမည် မဟုတ်ပါကြောင်း။ ။

### အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်

“ မဲစာရင်းမှာအမည်ပါမှ မဲပေးနိုင်ကြောင်း သတိချပ်စေလိုပါသည်။ မဲစာရင်းများယွင်းမှုရှိနေသော်လည်း မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးနိုင်ပါ။ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမှန်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ခံပြောကြားသူရှိလျှင် ပြင်ဆင်ရေးမှတ်၍ မဲပေးခွင့်ပြုရမည်ဟု လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများ ၅၀ (ဂ)တွင် အတိအလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ ”

### ပုဂံယဉ်ကျေးမှုဒေသရှိ အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၂  
ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့်ကြူသည် ဇူလိုင်လနှင့်ဩဂုတ်လများအတွင်း မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ဒေသအတွင်းရှိ ရှေးဟောင်း အဆောက်အအုံများနှင့် ပျက်စီးရန် အန္တရာယ်ရှိနိုင်သည့် ရှေးဟောင်း အဆောက်အအုံများအား အရေးပေါ် ပြန်လည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်က ပုဂံဒေသသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထိုသို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာတွင် ဘုရားအမှတ်(၅၇၈) ကွမ်းတောင်ပေါက်ဂူဘုရားကို လည်းကောင်း၊ အုတ်ကျောင်း အမှတ်(၅၇၉)နှင့် (၅၈၀)ကိုလည်းကောင်း၊ မင်းနန်းသူရွာရှိ လေးမျက်နှာအုတ်ကျောင်းတိုက်နှင့် လေးမျက်နှာဘုရားကိုလည်းကောင်း၊ မိဖုရားဖွားစောကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ ကျောင်းတိုက်အမှတ်(၉၀၇၊ ၉၀၈၊ ၉၀၉)ကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေနန်းရင်တော်ဘုရားဂူမှ ဘုရားအမှတ်(၁၇၂၅)ကိုလည်းကောင်း၊ ဓမ္မရံကြီးဘုရားသို့လည်းကောင်း သွားရောက်၍ လတ်တလော အရေးပေါ် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်နေမှု အခြေအနေများ၊ မိုးရေစိမ့်ဝင်မှုကြောင့် အက်ကွဲလာသော မျက်နှာကြက်များနှင့် နံရံတို့ကို ရှေးဟုလက်ရာမပျက် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရန်နှင့် ထပ်မံပြုပြင် ထိန်းသိမ်းရန် လိုအပ်သည့် ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများ၏ အစိတ်အပိုင်းများကို အသေးစိတ်လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ မိုးရေကြောင့်စွတ်စိုမှုများသည် ရေပိတ်လွှာနှင့် ရေထွက်ပေါက် အားနည်းသည့် စေတီကြီးများ၊ လိုဏ်ဂူဘုရားများအတွင်းသို့ အများပြည်သူဝင်/ထွက်နေခြင်းကို ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ဘုရားပုထိုးပေါ်သို့ အများပြည်သူ တက်ရောက်ခြင်းမပြုရန် မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသကို ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် စာရင်းဝင်ရောက်နိုင်ရေး UNESCO နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ပုဂံဒေသရှိ ရှေးဟောင်း အဆောက်အအုံများကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး ဆောင်ရွက်ကြရာ၌ UNESCO က သတ်မှတ်ထားသည့် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ စံချိန်စံနှုန်းများ၊ မူဘောင်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင်ရောက်နိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု လုပ်ငန်းရပ်အနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် UNESCO တို့ ပူးပေါင်း၍ “Safeguarding Bagan Within The World Heritage Framework” စီမံချက်ပါ ပုဂံဒေသ



များ၊ မူဘောင်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင်ရောက်နိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု လုပ်ငန်းရပ်အနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် UNESCO တို့ ပူးပေါင်း၍ “Safeguarding Bagan Within The World Heritage Framework” စီမံချက်ပါ ပုဂံဒေသအတွက် အမွေအနှစ်ပေါင်းစည်းရေး စီမံခန့်ခွဲမှု မူဘောင်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်၌ ပြုလုပ်လျက်ရှိသော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေယာရှုခင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်၍ Bagan Management Plan ရေးဆွဲရေးကိစ္စရပ်များကို မှာကြားဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

### ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာအသိပညာပေးရေးသင်တန်းဖွင့်

နောင်ချို ဩဂုတ် ၂၂  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ကျောက်မဲခရိုင် နောင်ချိုမြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာအသိပညာပေးရေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီက နောင်ချို

မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ နောင်ချိုမြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးက အမှာစကားပြောကြားခြင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အသိပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသော လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲအဖြစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ (ဝါဒ)

**မြန်မာ့အလင်း**  
Established in 1914  
Myanma Alinn Daily  
စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး  
စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ  
စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်  
သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ  
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)  
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)  
ကြော်ငြာ - ၀၁-၅၄၅၈၃၄ ၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈  
Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈  
ဖြန့်ချိ - ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax- ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း			၂၂-၈-၂၀၁၅
<b>ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သဟာမီ)</b>			
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၇၁၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၂၅၆၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၇၁၀၀၀
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(စက်သုံးဆီအသင်း)</b>			
ဓာတ်ဆီ		တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၁၀
ဒီဇယ်		တစ်လီတာ	ကျပ် ၆၆၀
အောက်တိုန်း	၉၂	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၀၀
အောက်တိုန်း	၉၅	တစ်လီတာ	ကျပ် ၈၀၀
ပရီမီယံဒီဇယ်		တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၁၀
<b>သားငါးနှင့် ဟင်းချက်စရာဈေးနှုန်း(သား/ငါးဒိုင်များ)</b>			
၁။ ငါးကြင်း		တစ်ပိဿာ	၄၅၀၀-၆၀၀၀
၂။ ငါးမြစ်ချင်း		တစ်ပိဿာ	၄၀၀၀-၄၅၀၀
၃။ ငါးရံ		တစ်ပိဿာ	၆၅၀၀-၇၅၀၀
၄။ ငါးဖယ်		တစ်ပိဿာ	၆၅၀၀-၁၂၀၀၀
၅။ ပုစွန် (ကျော)		တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀-၁၀၀၀၀
၆။ ပုစွန်တုပ်		တစ်ပိဿာ	၁၀၀၀၀-၂၇၀၀၀
၇။ ငါးသလောက်		တစ်ပိဿာ	၇၅၀၀-၁၂၀၀၀
၈။ ကြက်		တစ်ပိဿာ	၅၅၀၀-၁၂၀၀၀
၉။ ဝက်		တစ်ပိဿာ	၅၅၀၀-၉၀၀၀
၁၀။ အမဲ		တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀-၉၀၀၀
၁၁။ ဆိတ်		တစ်ပိဿာ	၁၃၀၀၀-၁၇၀၀၀
၁၂။ ဘဲ		တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀-၁၃၀၀၀
<b>နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘဏ်)</b>			
အမေရိကန်		တစ်ဒေါ်လာ	၁၂၈၅
ဥရောပ		တစ်ယူရို	၁၄၄၃.၉၆
စင်ကာပူ		တစ်ဒေါ်လာ	၉၁၅.၁၈
ထိုင်း		တစ်ဘတ်	၃၆.၀၉၆
အိန္ဒိယ		တစ်ရူပီး	၁၉.၆၂၆
တရုတ်		တစ်ယွမ်	၂၀၁.၁၃
မလေးရှား		တစ်ရင်းဂစ်	၃၁၀.၈၄

# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ကလေးနှင့် တမူးမြို့များ၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး



ဖိုင်တံတားများအား ယာယီရေခိုမုံ တံတားများ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဘုတ်ကန်ကျေးရွာ၌ ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံပြီး အားပေးစကားပြောကြားသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တမူးမြို့အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကတော်ခန်းမ၌ကျင်းပသည့် တမူးခရိုင်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့် ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။ အခမ်းအနားတွင် တမူးခရိုင် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ခရိုင်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှု၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် ကူညီထောက်ပံ့ပေးရန် လိုအပ်မှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ရေဘေးဒဏ်ခံပြည်သူများအတွက် စားဝတ်နေရေးလိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးရေး၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေး၊ ပျက်စီးသွားသည့်ကျေးရွာများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး၊ နေရာသစ်

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ခမ်းပါတ်တံတားနေရာတွင် ယာယီရေခိုမုံတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

(ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)

## နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်လှိုင်၊ ဦးအုန်းမြင့်၊ ဦးဝင်းထွန်း၊ ဦးခင်မောင်စိုး၊ ဦးဝင်းမြင့်၊ ဒေါက်တာ သန်းအောင်၊ ဦးကျော်လွင်၊ ဦးရဲထွဋ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးသာအေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကလေး-တမူးလမ်း ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီးစီးမှု၊ ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ခမ်းပါတ်တံတားအား ယာယီရေခိုမုံတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ခမ်းပါတ်မြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၌ ဒေသခံပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံအားပေးသည်။



ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ စားမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ကနန်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မိုးသည်းတံတား၊ ကမ္ဘကြီးတံတား၊ တို့ပန်ထန်စွာရွာသွန်းပြီး ချောင်းရေတိုက်တံတား၊ တီးတိန်ယံတံတား၊ ရန်လင်း

## တမူးခရိုင်အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် တံတားများထိခိုက်ပျက်စီးမှု

### (၁) တမူး-ကျီးကုန်း-ကလေး

စဉ်	တည်နေရာ	တံတားအမျိုးအစား	တံတားအမှတ်အမည်	ပျက်စီးမှုပမာဏ	ဆုံးရှုံးခန့်မှန်း (ကျပ်သန်း)
၁	ခမ်းပါတ်(၂)ရပ်ကွက် ၅၆/၆-၅၆/၇	ဘေလီ	(၇/၅၇) ခမ်းပါတ်အမှတ်(၂)	ဘေလီအားလုံးပြုတ်ကျပျက်စီး၊ ကမ်းကပ်ခုံ(၂)ဖက်ပျက်စီး	၁၁၄. ၄
၂	ကနန်ကျေးရွာ ၅၇/၅-၅၇/၆	ဘေလီ	(၃/၃၈) ကနန်တံတား	ရေလယ်တိုင်(၁)ခုခိုင့်စောင်း၊ တမူးဘက်ခြမ်း၊ ကမ်းကပ်ခုံ(၁)ခု ပျက်စီး	၂၅. ၀
၃	ကမ္ဘကြီးကျေးရွာ ၆၀/၀-၆၀/၁	ဘေလီ	(၁/၆၁) ကမ္ဘကြီးတံတား	ဘေလီအားလုံးပြုတ်ကျပျက်စီး၊ ကွန်ကရစ်ရေလယ်တိုင် (၂)ခုပျက်စီး	၁၂၇. ၀၀
၄	တို့ပန်ကျေးရွာ ၇၁/၃-၇၁/၄	ဘေလီ	(၃/၇၂) တို့ပန်တံတား	တံတားတစ်စင်းလုံးကျိုးကျ ကွန်ကရစ်ရေလယ်တိုင် (၂)ခု၊ ကမ်းကပ်ခုံ(၂)ခုပျက်စီး	၆၆. ၄
၅	တီးတိန်ယံကျေးရွာ ၇၃/၅-၇၃/၆	ဘေလီ	(၁/၇၄) တီးတိန်ယံတံတား	ဘေလီအားလုံးပြုတ်ကျပျက်စီး၊ သစ်သားတိုင်စင်(၂)ခု၊ ကမ်းကပ်ခုံ(၂)ခုပျက်စီး	၇၉. ၄၁
၆	ရန်လင်းခိုင့်ကျေးရွာ ၇၉/၀-၇၉/၁	သံကူ ကွန်ကရစ်	(၁/၈၀)	ကလေးဘက်ခြမ်း ညာဘက် တံတားပေါင်ပျက်စီး	၂. ၀



ကလေး-ကျီးကုန်း-တမူးလမ်းပေါ်ရှိ ကမ္ဘကြီးတံတား (၄/၆၂)၏ ဘေလီပြုတ်ပါသွားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



ကလေး-ကျီးကုန်း-တမူးလမ်းပေါ်ရှိ ကမ္ဘကြီးတံတား (၄/၆၂) ပြန်လည်ပြင်ပြီးနောက် ဖြတ်သန်းသွားလာ နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ တွင် ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းတည်ဆောက်နိုင်ရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးတို့နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့က စီမံဆောင်ရွက်ပေးမည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ရေဘေးသင့်ဒေသများဖြစ်သည့် အလှော်ကျေးရွာနှင့် ပွတ်သာကျေးရွာများအတွက် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များကို လည်းကောင်း၊ မင်းသမီးကျေးရွာ၊ ထင်းဇင်၊ ကမ္ဘာကြီးကျေးရွာများအတွက် စားသောက်ကုန်များကို လည်းကောင်း၊ ခမ်းပါတ်အမှတ်(၁)၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်များနှင့် ကနန်ကျေးရွာများအတွက် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို လည်းကောင်း၊ တမူးမြို့မြို့မရပ်ကွက်နှင့် စန္ဒကူးရပ်ကွက်များအတွက် သန့်ရှင်းရေးသုံးပစ္စည်းများ

ကိုလည်းကောင်း တာဝန်ရှိသူများထံထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးအတွက် တမူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ စေတနာရှင်ပြည်သူများက ငွေကျပ်သိန်း ၁၂၀၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်ကြီးများနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၊ ရွှေတောင်ကုမ္ပဏီက ငွေကျပ် ၂၅ သိန်း၊ တမူးခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက ငွေကျပ်ရှစ်သိန်းကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက လက်ခံယူသည်။

ယင်းနောက် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကိုယ်စား ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တက်ရောက်လာသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဘုတ်ကန်ကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)

# ရေဘေးဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် တမူးမြို့လေး ပြန်လည်နိုးထသက်ဝင်လာစေရန် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အားပြည့်ပေးကြမည်



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တမူးခရိုင်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ လှူဒါန်းသည့် ဆန်အိတ်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကျင်းပစဉ်။

ဝါဆို၊ ဝသန်မိုးသည်းရင် ဝိုင်းဝန်း... ဆိုသည့် သီချင်းစာသားလေးအတိုင်း ဝါဆိုမိုးကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နေအိမ်များမောပါ ပျက်စီးခဲ့ရသည့်များရှိသလို ရေပြန်ကျသွားသော်လည်း ရွံ့နွံ့ထူးများတင်ကျန်ခဲ့ကြောင်း မပျက်စီးဘဲ ကျန်ခဲ့သည့် အိမ်များ၌ပင် ပြန်လည်နေထိုင်ရန် အခက်အခဲတို့ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တမူးခရိုင်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ လှူဒါန်းသည့် ဆန်အိတ်များကို လှူပြောင်းထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။

အဖွဲ့များ၊ ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန်များ၊ သီးနှံစိုက်ခင်းများ၊ ကားလမ်း၊ ရထားလမ်းနှင့် တံတားများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး အသက်ဆုံးရှုံးမှုများပင် ဖြစ်သည်အထိရှိခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးနီးပါး သဘာဝဘေးကျရောက်ခဲ့သလို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တမူးခရိုင်သည်လည်း မလွတ်ခဲ့ပါ။ တမူးခရိုင်ရှိ တမူး၊ ခမ်းပါတ်နှင့် မြို့သစ်တို့တွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးပြီး ၂၀၁၂ ဧကအနက် ၉၃၂၃ ဧက ရေလွှမ်းမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တစ်ခရိုင်လုံးအနေဖြင့် ရေမြုပ်စေကများမှ ၈၀၀၀ နီးပါးမှာ သီးနှံများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

ထို့အပြင် တမူးခရိုင် ခမ်းပါတ်မြို့နယ် ကမ္ဘာကြီးကျေးရွာ၌ ပေ ၃၁၀ ရှည် (ဘေလီသံပေါင်တံတား)၊ ကနန်ရပ်ကွက်တွင် ပေ ၂၉၀ ရှည် ဘေလီသံပေါင်တံတား၊ ခမ်းပါတ်(၂)ရပ်ကွက်တွင် ပေ ၂၈၀ ရှည် ဘေလီသစ်သားပေါင်တံတားနှင့် တို့ဗန်ကျေးရွာတွင် ပေ ၂၁၀ ရှည် ဘေလီတံတားတို့မှာ သံပေါင်ပြုတ်ကျခြင်း၊ ရေလယ်ဒေါက်တိုင်ရေစီးဖြင့်ပျောက်ခြင်း၊ တံတားချဉ်းကပ်လမ်းရေတိုက်စားခြင်း၊ ကမ်းကပ်ခုံပြုကျခြင်း၊ တံတားသံပေါင်ပြုတ်ကျပျောက်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အလားတူ တမူးမြို့နယ် တို့တိန်ကျေးရွာတွင် ပေ ၂၁၀ ရှည် ဘေလီသံတံတား၊ ကွန်းတောင်းကျေးရွာတွင် ပေ ၂၀၀ ရှည် ဘေလီတံတား၊ မြို့သစ်၊ ကျွန်းပင်သာကျေးရွာနှင့် တုံးကျေးရွာကြားတွင် ပေ ၂၄၀ ရှည် နန်းသလက်တံတား၊ မင်းသာကျေးရွာနှင့် ကျွန်းပင်သာကျေးရွာကြားတွင် ပေ ၁၆၀ ရှည် ဘေလီတံတားတို့မှာလည်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

တမူးခရိုင်အတွင်း အိမ်ခြေ ၁၀၇၇ လုံး၊ အိမ်ထောင်စု ၁၁၇၃ စု၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှု ကြုံတွေ့ခဲ့ရာ နေအိမ် ၃၈၆ လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး လူဦးရေ ၆၀၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့်ခဲ့သည်။ “အရင်က ဒူးလောက်၊ ပေါင်လောက်ပဲ ရေဝင်လေ

ရုံပါတယ်။ အခုက မိုးကလည်းများပြန်တော့ တောင်ကျ ရေတွေနဲ့ ရောပြီး ပြိုဆင်းလာတဲ့အတွက် နွံနွန်းတွေ အခုလိုဖြစ်သွားတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကလေးမြို့တွဲလက်များ ပရဟိတအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးကဆိုသည်။

ရေဘေးသင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၁၄ ခုမှ အိမ်ထောင်စုများအတွက် နိုင်ငံတော်က ပေးပို့ထောက်ပံ့သော ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ဖြင့် ဆန်အိတ် ၁၀၀၀ ဝယ်ယူ၍ ဝေငှပေးခဲ့သလို မင်းသမီးကျေးရွာမှ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူခနစ်ဦးအား ငွေကျပ် ၁၇၅ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး ကျန်ငွေကျပ် ၂၂၅ သိန်းကိုလည်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ခွဲဝေသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တမူးမြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြု ကော်မတီမှ သိရသည်။

တမူးမြို့ပေါ်သည် သိပ်မထိခိုက်ခဲ့သော်လည်း အောက်ဘက်ရှိ ရပ်ကွက်အချို့ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုဒဏ်ကို ခံခဲ့ရကြောင်းကို “ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်လည်း ကလေးမြို့က ရေဘေးခံစားရသူပါ။ ဒါပေမယ့်အခု တမူးခရိုင်အတွင်းက ရေဘေးခံစားရတဲ့ အချို့ရွာလေးတွေ အကြောင်းကို ကောင်းကောင်းသိတဲ့အတွက် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်တောင် မေ့ပြီး သူတို့အတွက် ခံစားရပါတယ်” ဟု တမူးခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ ယခင်က စာအုပ်လှူဒါန်းလေ့ရှိသူ ကဗျာဆရာ မောင်ကိုမောင်က ပြောသည်။

ယခု ရေကျသွားပြီဆိုသော်လည်း ရွာလုံးကျွတ်ရွံ့နွံ့များ ဖုံးလွှမ်းနေသဖြင့် နေရေးထိုင်ရေး စားသောက်ရေးကအစ အခက်အခဲပေါင်းစုံဖြင့် ရင်ဆိုင်နေကြရသဖြင့် တမူးခရိုင်အတွင်းရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များ၊ ဆန်အိတ်များနှင့် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းမျိုးစုံတို့ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ပေးပို့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ဝဲ၊ ဘီစကွတ်၊ နို့မှုန့်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ရေသန့်၊ ငါးသေတ္တာ၊ ဆေးဝါးမျိုးစုံ၊ ဆပ်ပြာမှုန့်၊ ဒဏ်ခံ၊ ဒဏ်ခံခွက်၊ ပန်းကန်၊ အဝတ်အထည်၊ စောင်၊ ခြင်ထောင်၊ အိပ်ရာခင်း၊ မိုးကာစနှင့် ဆိုလာမီးအိမ်စသည်တို့ကိုလည်း ပြည်ပနိုင်ငံများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့

## နန္ဒာဝင်း

အစည်းများ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီနှင့် အလှူရှင်များကလည်း ပေးပို့လှူဒါန်းကြသည်။

“ကျွန်တော်တို့ နှစ်မြုပ်တယ်ဆိုတာက ကိုယ့်အိမ်ကို သန့်ရှင်းရေးပြန်လုပ်ပြီး နေလို့ရသေးတယ်။ သူတို့ဆီက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလည်း မလွယ်ကူဘူး။ တံတားတွေလည်းကျိုးတဲ့အတွက် သူတို့ဒုက္ခရောက်တာဟာ ကျွန်တော်တို့ထက် အဆပေါင်းများစွာ ပိုပြီးခက်ခဲတဲ့အတွက် သူတို့အဖို့က အားလုံးပိုင်းကူမူရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကလေးမြို့နေ တွဲလက်များ ပရဟိတအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ဆိုသည်။

ယခုအခါ ရေကျသွားပြီဖြစ်၍ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှ ပြန်လည်သွားသည့် ကျေးရွာများရှိ နေအိမ်များသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိနေကြပြီဖြစ်ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအနေဖြင့် လိုအပ်သည့် ဓနိကူ၊ မျိုးစပါး၊ တိရစ္ဆာန်အစားအစာ၊ လယ်ယာလုပ်ငန်းသုံး စက်ကိရိယာများရရှိပြီး စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လမ်း၊ တံတားများ ပြုပြင်တည်ဆောက်ပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပြန်လည်ချောမွေ့ရေး၊ စာသင်ကျောင်းများနှင့် ဆေးခန်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး စသည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တမူးမြို့သည် ကလေးမြို့နှင့် မိုင် ၈၀ ကျော်သာဝေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံတို့ ဆက်သွယ်ရာ ကုန်သွယ်ရေးမြို့လေးအဖြစ် လူသိများကြသည်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလည်း ပြတ်တောက်ခဲ့ရသဖြင့် ရေဘေးဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် တမူးမြို့လေး ပြန်လည်သက်ဝင်နိုးထရန် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။



ကလေး-တမူးလမ်းပိုင်းရှိ တို့ဗန်တံတားရေတိုက်စားမှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည်ကို တွေ့ရစဉ်။

# ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ တတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၂

ရေဆင်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် တတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းသည်အနီး၌ကျင်းပရာ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အားပေးပြီး အထိမ်းအမှတ်သစ်ပင်ကို စိုက်ပျိုးသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအထိမ်းအမှတ် ခရေပင်အား ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးသည်။

ဆက်လက်၍ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် စိုက်ပျိုးကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၏ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ (ယာဝုံ)

ယနေ့ကျင်းပသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် တတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ပျိုးပင်စုစုပေါင်း ၄၂၆၀ အား စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

ရေဆင်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ၂၀၁၁ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ စုစုပေါင်းစိုက်ပျိုးပင် ၇၉၀၇၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးခဲ့သည့်အပင်များ ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းအောင် အစားထိုးစိုက်ပျိုးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း ၇၈၃၁၃ ပင် ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။



အလားတူ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေများတွင်လည်း တတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပကြရာ တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ယနေ့စိုက်ပျိုးသည့် စိုက်ပျိုးပင်စုစုပေါင်းမှာ ၄၁၆၃၄၆ ပင် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြဝတီ)

## နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာများ အတွေ့အကြုံအပြန်အလှန်ပလှယ်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၂

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသော ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းအား ဂျပန်မြေပြင်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့စစ်ဦးစီးချုပ် General Kiyofumi IWATA က ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ဖြင့် ကြိုဆိုသည့်အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၂၁ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အဆောက်အအုံ(A) အရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူပြီး ဂျပန်မြေပြင်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့စစ်ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့အား စစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် General Kiyofumi IWATA က ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဂျပန်မြေပြင်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိကြီးများနှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဂျပန်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး၏ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သူ General Shegeru IWASAKI(Rtd.)နှင့် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဝင်းရှိ အဆောက်အအုံ၌ လည်းကောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ အာကီရာဆာတိုနှင့် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လည်းကောင်း၊ ဂျပန်မြေပြင် ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ စစ်ဦးစီးချုပ် General Kiyofumi IWATA နှင့် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီ ခွဲတွင်လည်းကောင်း ဂျပန်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းစဉ်းစားချုပ် Admiral Katsutoshi KAWANO



နှင့်လည်းကောင်း၊ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ရိုးသားမှု၊ ယုံကြည်မှုနှင့် အပြန်အလှန်လေးစားမှုကိုအခြေခံသည့် ဆက်ဆံရေးကောင်းများကို ပိုမိုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ရေး၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေး၊ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ သင်တန်းသားများ ပိုမိုတိုးမြှင့်စေလွှတ် သင်ကြားရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အကူအညီပေးရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား သဘာဝ

ဘေးအန္တရာယ် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာများတွင် အတွေ့အကြုံအပြန်အလှန်ပလှယ်ရေး၊ ဂျပန်နိုင်ငံမှ နည်းပြများဖြင့် ဂျူဒိုနှင့်လှံစွပ်ထိုးသင်တန်းများအား သင်ကြားပေးနိုင်ရေး၊ Fuji Firepower Exercise ၂၀၁၅ အား ကြည့်ရှုလေ့လာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအားဆွေးနွေးကြပြီး ဂျပန်မြေပြင်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဂျပန်မြေပြင် ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့၏ ဖွဲ့စည်းမှုနှင့် တာဝန်၊ စွမ်းဆောင်နိုင်မှု၊ ကာကွယ်

ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) ထို့နောက် ဂျပန်မြေပြင်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ စစ်ဦးစီးချုပ် General IWATA က တည်ခင်းဧည့်ခံသော နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် နံနက်ပိုင်းကလည်း တိုကျိုမြို့ရှိ သူရဲကောင်စစ်သည်ဗိမာန်သို့သွားရောက်၍ ပန်းခွေချ အလေးပြုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

## ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲနှင့် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းဆောင်သစ် ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မှော်ဘီမြို့နယ် မြောင်းတကာ သံမဏိသံရည်ကျိုစက်မှုဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီရုံး၌ကျင်းပရာ ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေက အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးသစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအေးမြင့်က ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပရခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မြောင်းတကာ သံမဏိသံရည်ကျိုစက်မှုဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဝတ္တဌ ဦးရွှေထူးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဝတ္တဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဝတ္တဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက တာဝန်ရှိသူများထံသို့ ယိုးပင်များပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအထိမ်းအမှတ် ကံကော်ပင်အားလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဝတ္တဌ ဦးစိန်တင်ဝင်းနှင့်တာဝန်ရှိသူတို့က ယိုးပင်များအား လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ စိုက်ပျိုးပေးကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဒေသခံပြည်သူများက စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယနေ့အခမ်းအနားတွင် ကံကော်၊ အင်ကြင်း၊ ပိတောက်၊ ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိ၊ မဟော်ဂနီ၊ ခရေ၊ သင်းဝင်၊ စိန်ပန်းပြာ အပါအဝင် သစ်ပင်အမျိုးပေါင်း ၁၉ မျိုး၊ သစ်ပင်ပေါင်း ၆၃၀ စိုက်ပျိုးပြီးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် မြောင်းတကာ သံမဏိသံရည်ကျိုစက်မှုဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီက ဆောက်လုပ်လျှင်ဆောင်ရွက်သည့် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းဆောင်သစ် ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြပြီး သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ ပန္နက်တော်များတင်ပေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးရန်ပုံငွေအတွက် ဂီတဖျော်ဖြေ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၂

ကမ္ဘောဇ အနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက ဦးစီးကျင်းပသော ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးရန်ပုံငွေ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲကို Iron Cross တီးဝိုင်းနှင့်အတူ လေးဖြူ၊ အပဲ၊ မျိုးကြီး၊ ပိုင်ပိုင်၊

တို့က ဩဂုတ် ၂၁ ရက် ညက ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားကဇာတ်ရုံ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါရန်ပုံငွေ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲမှ ရရှိသည့် ငွေနှင့် အလှူရှင်များ၏ ထည့်ဝင် လှူဒါန်းငွေများအားလုံးကို

ရေဘေးသင့် ဒေသများဖြစ်သည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ချင်းပြည်နယ်ရှိ ရေဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း

များကို ကမ္ဘောဇဘဏ်က တာဝန်ယူပြီး အနာဂတ်အလင်းတန်းဖောင်ဒေးရှင်းမြန်မာက အခမဲ့ လေယာဉ်၊ ကား၊ သင်္ဘောတို့ဖြင့် သယ်ယူကာ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ လက်ထဲရောက်ရှိအောင် ပို့ဆောင်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။ တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

## ရန်ကုန်မြို့ တော်စည်ပင်ကကျင်းပသည့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပုံစာပြိုင်ပွဲဆုရရှိသူများ ရင်ထိုးတံဆိပ်နှင့် ဖိတ်စာထုတ်ယူနိုင်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၂

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ကြီးပွားကျင်းပသည့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပုံစာ ၂၀၁၅ ပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲအဆင့်အလိုက် ဆုရရှိကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အလွတ်တန်းဝါသနာရှင်များအနေဖြင့် ရင်ထိုးတံဆိပ်နှင့် ဖိတ်စာများကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမ မြေညီထပ်ရှိ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် ပြန်ကြားရေးဌာန၌ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



# ရေကြီးနှစ်မြုပ်ဒဏ်ခံရသည့် ဒေသများတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လယ်ယာကဏ္ဍနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ



## လူမှုရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

- ဆေးရုံ၊ ကျောင်းများတွင် ရွှံ့နှံ့များဖယ်ရှားပြီး သန့်ရှင်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
- လမ်းပေါ်တွင်တင်ကျန်နေသည့် ရွှံ့နှံ့များကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားပေးခြင်း။
- ရေ၊ မီးလှိုင်းများ ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးခြင်း။
- အမှိုက်များ ဖယ်ရှားရှင်းလင်းပေးခြင်း။
- ရေနုတ်မြောင်းများ ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း။



ရာဇဗြဟ္မာရေလှောင်တံခံ ရေပိုလွှဲတွင် ပိတ်နေသည့် သစ်တုံးများ၊ အမှိုက်များကို စက်ယန္တရားများဖြင့် ရှင်းလင်းဖယ်ရှားစဉ်။ (အပေါ်ပုံ)

ရာဇဗြဟ္မာရေလှောင်တံခံ ရေပိုလွှဲတွင် ပိတ်နေသည့် သစ်တုံးများ၊ အမှိုက်များကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားပြီး နောက် ရေကျော်ကျနေစဉ်။ (ဝဲပုံ)



ကလေးမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ရွှံ့နှံ့များဖယ်ရှားခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



ကလေးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ပင်မဆောင်၌ သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ပြီးနောက် တွေ့ရစဉ်။



ကလေးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ သားဖွားဆောင် ရှင်းလင်းပြီးနောက် တွေ့ရစဉ်။



စိုက်ပျိုးရေးလမ်း(မင်္ဂလာယျာဉ်လမ်း) ရေမြောင်းကို လူအားဖြင့် သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေစဉ်။





ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀ လှူဒါန်း

ရာဇဝတ်မြစ်ရေဝင်ရောက်ခဲ့သည့် ကျေးရွာများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆောင်ရွက်



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၂

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆက်သွယ်ရေးနှင့်သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇေယျာအောင်အား လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ Petroleum Trading Lao Public Company မှ တာဝန်ရှိသူများသည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ရုံး၌ လာရောက်တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀ ကို လှူဒါန်းခဲ့သည်။

မြင်းမူ ဩဂုတ် ၂၂

ရာဇဝတ်မြစ်ရေဝင်ရောက်ခဲ့သည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူမြို့နယ် ဆပွန်းကျွန်းကျေးရွာနှင့် ကျွဲရိုက်ကျေးရွာများသို့ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များသည် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်က ကျေးရွာနေပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးခါး(ပြန်/ဆက်)

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်၊ မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည်။ (မိုး/ဇလ)

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ၊ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအလိုက် ရေဘေးဖြစ်ပွားမှုအပေါ် ထောက်ပံ့မှုအခြေအနေဇယားချုပ် (၂၂ - ၈ - ၂၀၁၅)

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၂

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ ဇွန် ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ တိုင်းဒေသကြီးသုံးခုနှင့် ပြည်နယ်နှစ်ခု၌ လည်းကောင်း၊ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၂ ရက်အထိ တိုင်းဒေသကြီးခြောက်ခုနှင့် ပြည်နယ်ခြောက်ခု တို့၌လည်းကောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် အိမ်ထောင်စု ၄၀၅၂၇၁ စုမှ လူဦးရေ ၁၆၃၀၈၇၅ ဦး ရေဘေးသင့်ခဲ့ပြီး ၁၁၇ ဦး သေဆုံးခဲ့မှုအပေါ် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနက ဆန်ရိက္ခာတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၅၆၈၃၁၅၀၊ အရေးပေါ်အစားအစာ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၂၄၄၂၃၀၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၂၁၃၀၀၀၀၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၇၈၆၅၅၅၀ နှင့် သေဆုံးမှုထောက်ပံ့ကြေး ငွေကျပ် ၁၀၄၀၀၀၀ စုစုပေါင်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၈၀၃၈၂၉၃၀ ကို ပေးပို့ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

Table with 12 columns: စဉ်, ဘေးဖြစ်ပွားသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်, ဘေးသင့်အိမ်ထောင်စု (ဧရာပါ/ဖျက်စီး, ပြောင်းရွှေ့), ဘေးသင့် လူဦးရေ, သေဆုံး, ထောက်ပံ့မှု(ကျပ်) (ဆန်ရိက္ခာ, အရေးပေါ်အစားအစာ, အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း, ကဆရပစ္စည်း, သေဆုံး, စုစုပေါင်း), မှတ်ချက်

ရေလှောင်တံခွန်များနှင့် ရေလှောင်တံခွန်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိ၊ ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိ

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဆည်တာတံခွန်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိစေရေး ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့ညနေ ၆ နာရီတိုင်းထွာချက်အရ ရေလှောင်တံခွန်ကြီး ၃၆ ခုတွင် သတ်မှတ်ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲများမှ ရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိပြီး တာတံခွန်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိကြောင်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတ်မှတ်ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲမှ ရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိသည့် ရေလှောင်တံခွန်များ

Table with 5 columns: စဉ်, ဆည်အမည်, ကန်ရေပြည့်ရေလှောင်ပမာဏ(ဧကပေ), ရေပိုလွှဲမှ ရေကျော်ကျမှု (ပေ)

(သတင်းစဉ်)









အာဆီယံ အကောင်းဆုံး ဘောလုံးအဖွဲ့ ချုပ် ဆုကို မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်သို့ ပေးအပ်စဉ်။

ကျော်စွာ

အကောင်းဆုံး ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဆုကို မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၊ ASEAN Goodwill ဆုကို ဆုလက်တန်းဟာရီ အာမက်ဆာဟာ၊ AFF အထူးဂုဏ်ပြုဆုကို ဒါဟိဆာရီ ပေါလ်မိုနီဆိုင်မြို့ရယ်၊ အကောင်းဆုံး စည်းကြပ်ခိုင် (အမျိုးသမီး)ဆုကို နာဆရီ (စင်ကာပူ)၊ အကောင်းဆုံး စည်းကြပ်ခိုင် (အမျိုးသား)ဆုကို အစ္စမေးလ်(မလေးရှား)၊ အကောင်းဆုံး ခိုင်လုံကြီး (အမျိုးသမီး)ဆုကို ဂါလာနီ(မလေးရှား)၊ အကောင်းဆုံး ခိုင်လုံကြီး(အမျိုးသား)ဆုကို အမိယူ (မလေးရှား)၊ အကောင်းဆုံး အမျိုး

သမီးလက်ရွေးစင်အသင်းဆုကို ထိုင်း အသင်း၊ အကောင်းဆုံးအမျိုးသား လက်ရွေးစင်အသင်းဆုကို ထိုင်း အသင်း၊ အကောင်းဆုံး အမျိုးသမီး အသင်းနည်းပြဆုကို ဆာရာသောင်ဗီ ယင်(ထိုင်း)၊ အကောင်းဆုံး အမျိုးသား အသင်းနည်းပြဆုကို ကိုင်တီဆတ် (ထိုင်း)၊ အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီး ကစားသမားဆုကို နီဆာ(ထိုင်း)၊ အကောင်းဆုံးအမျိုးသားကစားသမား ဆုကို ချာနာသန်(ထိုင်း)၊ ၂၀၁၄ ဆုဇူကီးပြိုင်ပွဲ အကောင်းဆုံးဂိုးကို လီကောင်မင် (ဗီယက်နမ်)တို့က ရရှိကြသည်။ အကောင်းဆုံးအသင်း ရွေးချယ်သည့် ကစားသမားများတွင်

မလေးရှား၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့မှ ကစားသမားများ ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။ အဆိုပါဆုပေးပွဲကို အာဆီယံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှုဆောင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ နံနက်ပိုင်းတွင် အာဆီယံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ကောင်စီအစည်းအဝေးကိုကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော် မှာ အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်။

သတင်း-ညိုမြတ်သော်တာ

သရက်မြို့နယ် ပိတောက်ပင်ရေခဲမှော်မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

သရက် ဩဂုတ် ၂၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် ပိတောက်ပင် အုပ်စု ပိတောက်ပင်ကျေးရွာအနီး ပိတောက်ပင်ရေခဲမှော် တွင် ဩဂုတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီ ၃၅ မိနစ်ခန့်က မီးလောင်မှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ သရက်မြို့နှင့် ကိုးမိုင်ခန့်ကွာဝေးသော ပိတောက်ပင်ရေခဲမှော်တွင် ပိတောက်ပင်ကျေးရွာမှ ဦးပုချို (ခ)ဦးစိုးနိုင်ပိုင်ဆိုင်သော ယာမြေတွင် (ပခုက္ကူမြို့နယ် ကမ္ဘာတိုက်နယ်)မှ ဦးစိုးမြင့်ပိုင်ဆိုင်သည့် ရေခဲကျင်းတွင် ဆီးခပ်လုပ်သား မိုးဝင်းသည် ရေခဲခပ်ရန်အတွက် တရုတ်နီ အင်ဂျင်စက်(၂၂)ကောင်ကို စက်နှိုးစဉ် အိတ်ဇောပိုက် မှထွက်သောမီးဖြင့် မီးစက်ထားသည့် လူနေထိုင်သော ၁၂ ပေပတ်လည် သက်ငယ်မိုး ဝါးထဲရကာ မြေစိုက်တံသို့ ကူးစက်၍ စတင်မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အသုံးပြုလျက်ရှိသော (၂၂) ကောင် တရုတ်နီအင်ဂျင်စက်နှင့် ကလပ်ခုံတစ်ခု၊ အသုံး

မပြုတော့သည့် တရုတ်နီအင်ဂျင်စက် လေးလုံး၊ ခိုင်နမ့် တစ်လုံး၊ ကွန်ပရက်ဆာတစ်လုံး၊ ရေခဲစိမ်းများထည့်ထားသည့် ဆီပီပါသုံးလုံးတို့ ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ မီးစက်နှိုးသူ မိုးဝင်းတွင် မီးအပူဟပ်ကာ ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့၍ သရက်ခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည်။ မီးလောင်နေရာသို့ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးမြင့်နိုင်ထွန်းနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ၀၆ ၁၅ ဦး၊ မီးသတ်ယာဉ် သုံးစီး၊ သရက်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးအုန်းဟန်ဦး၊ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးကျော်ဌေး၊ တာဝန်မှူး ရဲအုပ် ကျော်လင်းထွန်းနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ ၀၆ ၁၀ ဦး၊ ရွာသူ ရွာသား ၃၀ ခန့်တို့က ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ကာ နံနက် ၉ နာရီတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးပေါ်ဆရာအသုံးပြုသူ မိုးဝင်းကို ဥပဒေအရ သရက်မြို့မရဲစခန်းက ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပေါက်ကလေး(သရက်)

နိုင်ငံတကာဘောလုံးပွဲများ အနိုင်အရှုံး ၂၂-၈-၂၀၁၅

Table with 2 columns: ပရိုဖီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၃) and ဘွန်ဒလိဂါ ပွဲစဉ်(၂). Rows include teams like ပဲလွစ်, လက်စတာ, နောက်တစ်နေ့, ဆန်းဒါးလန်း, ဝက်စ်ဟမ်း, အက်စ်တွန်ဗီလာ, စပါး, စတုတ်, ဆွမ်းဆီး, ဘုန်းမောက်, ရှော်လ်ကေး, ဖရန့်ဖတ်, ကိုလုံး, ဟန်နိုဗာ, ဟော်ဖန်ဟိမ်း, ဒမ်စတက်, အော့စ်ဘတ်, ဝုဗ်ဘတ်, လောဗာကူဆင်, ဘိုင်ယန်မြူးနစ်.

ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ လေယာဉ်များဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၂

ရေဘေးသင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများထံသို့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်နိုင်ရေး ပြည်တွင်း လေကြောင်းလိုင်းများက လေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပေးပို့လျက်ရှိသည်။ ပြည်တွင်းလေကြောင်းလိုင်းများဖြစ်သည့် ကမ္ဘောဇလေကြောင်း၊ မန်းရတနာပုံလေကြောင်းနှင့် တပ်မတော်လေယာဉ်တို့က ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ

ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးလေဆိပ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေလေဆိပ်သို့ လေးခေါက်၊ မုန်ကြွပ်၊ ရေသန့်ဆေး၊ အဝတ်အထည်၊ မိုးကာ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ငါးသေတ္တာ၊ ဒန်အိုးဒန်ခွက်၊ အစားအစာမျိုးစုံ၊ အမျိုးသမီးသုံးပစ္စည်း၊ ခြင်္သေ့၊ ဖျာနှင့် တိရစ္ဆာန်အစားအစာများကို ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



ပေါင်မြို့နယ် ဇင်းကျိုက်မြို့နှင့် ကျေးရွာအချို့၌ ရေကြီးမှုဖြစ်ပွား

ပေါင် ဩဂုတ် ၂၂

ပေါင်မြို့နယ် ဇင်းကျိုက်မြို့နှင့် ကျေးရွာအချို့၌ ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဇင်းကျိုက်တောင်ကြောပေါ်မှ တောင်ကျရေများ တစ်ဟုန်ထိုးစီးဆင်းလာပြီး ဇင်းကျိုက်မြို့ အနီးပိုင်းလူနေရပ်ကွက်များ၊ ကျေးရွာအချို့နှင့် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် အဝေးပြေးကားလမ်းမကြီးပေါ်၌ ရေလွှမ်းမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ရေလွှမ်းမှုကြောင့် အဝေးပြေးကားလမ်းပေါ်တွင် ယာဉ်အသွားအလာများ ခေတ္တရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသည်။ ရေလွှမ်းသည့်နေရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ခရီးသွားပြည်သူများ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။ ရေလွှမ်းမှုကြောင့် လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

Advertisement for 'ကယားပြည်နယ်တွင်ဟိုတယ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသူများအတွက်သတင်းကောင်း' (Good news for those who want to work in hotels in Kayah State). It lists contact information and details about a training program.

Advertisement for MICO (ကမ္ဘာ့တည်သရွေ) featuring a T-shirt for 650Ks. It includes contact numbers and a list of services provided.

Advertisement for legal services, listing various law firms and their contact information. It includes details about legal representation and services.



အပြာရောင်ကမ္ဘည်းများရဲ့ရောင်စုံ

# ကိုလိုနီခေတ်ဦးမှသည် ယနေ့တိုင် သက်ဝင်လှုပ်ရှားဆဲ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး



၁၈၅၄ ခုနှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး။

သတင်းဆောင်းပါး-ခင်ရတနာ၊ စာတိုက်- YHT

ရှေးယခင်ကာလက တစ်မြို့နှင့်တစ်မြို့၊ တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ဆက်သွယ်ကြရာတွင် မြင်းလျှင်တော်၊ ခြေလျှင်တော်၊ လှေလျှင်တော်နှင့် စာပို့ငှက်ငယ်လေးများကို အသုံးပြုခဲ့ဖူးကြသည်။ ဆက်သွယ်သွားလာရန်ခက်ခဲသည့်ကာလတွင် သတင်းပါးရခြင်းသည် အလွန်ပင်ခက်ခဲခဲ့ကြောင်း မှန်နန်းရာစင်တော်ကြီးတွင် ဖတ်ရှုခဲ့ဖူးသည်။

လူသားတို့၏ သမိုင်းအဆင့်ဆင့် ပြောင်းလဲတိုးတက်လာပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ဗြိတိသျှကိုလိုနီတို့၏ ပထမကျူးကျော်စစ်ကာလ ၁၈၂၇ ခုနှစ်တွင် ပထမဆုံးစာတိုက်ကို စစ်တွေမြို့တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ အဓိကဆက်သွယ်ရေးမှာ အင်္ဂလိပ်တို့သိမ်းပိုက်ထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းစွန်းနှင့် ကိုလိုနီနိုင်ငံများအချင်းချင်း ပေးပို့နိုင်ရန်အတွက် ရည်ရွယ်ခဲ့ပုံရသည်။ ထို့နောက် ၁၈၅၂ ခုနှစ်သို့ ရောက်သောအခါ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယမြောက်စာတိုက်ဖြစ်သော ပဲခူးစာတိုက်ကို အင်္ဂလိပ်တို့က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ၁၈၅၄ ခုနှစ်တွင် ကမ်းနားလမ်းနှင့် ၃၂ လမ်းထောင့်တွင် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးကို စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

အရှေ့တိုင်းသားတို့အကြိုက် စုလစ်မွမ်းချွန်များကို သံတိုဖြင့်တန်ဆာဆင်ထားပြီး အနုသုခုမလက်ရာမြောက် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးမှာ ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ငလျင်ဒဏ်ကို ပြင်းထန်စွာခံစားခဲ့ရပြီးနောက် ယခုလက်ရှိ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းထောင့်တွင်ရှိသည့် Bulloch Brothers & Co ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းရုံးနေရာတွင် ယနေ့မြင်တွေ့ရသည့် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးကို ၁၉၃၀ ပြည့်လွန်နှစ်တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးသည် ကမ်းနားလမ်း

နှင့် ဗိုလ်အောင်ကျော် လမ်းထောင့်တွင် တည်ရှိပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်အဆောက်အအုံများစာရင်းဝင် အဆောက်အအုံတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။ “ဗိသုကာလက်ရာတွေကတော့ အံ့မခန်းကို လှပသေသပ်ပါတယ်။ ဂျေဒီလက်ရာပြတိုက်ပေါက်တွေဟာ ယနေ့အထိ ရာသီဥတုလုပ်ငန်းအခြေအနေနဲ့ ဝင်ထွက်သွားလာနေကြတဲ့ လူတွေအားလုံးကို အကျုံးဝင်စေပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်မြို့ပြအမွေအနှစ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ တည်ထောင်သူနှင့် ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဒေါက်တာသန်းမြင့်ဦးက ဆိုထားပြီး အဆောက်အအုံ အရှေ့ဆင်ဝင်အောက်နှင့် အဝင်ခန်းမ တစ်ဖက်တစ်ချက်ဆီတွင် တပ်ဆင်ထားသည့် သံလှေကားကြီးနှစ်ခုကို ရှေးခေတ်စာတိုက်တစ်ခု၏ အရေးပါမှုအဖြစ် မြင်တွေ့ရကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် အဆိုပါစာတိုက်ကြီးသည် ကိုလိုနီခေတ် ရန်ကုန်မြို့၏ အထင်ကရ ပြယုဂ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာကို ကမ္ဘာနှင့် ချိတ်ဆက်ပေးသည့် နေရာဌာနဖြစ်သည့်အပြင် ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှ လူအများနှင့် သတင်းအချက်အလက်များ ကူးလူးဖလှယ်ရာလည်းဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်။

၁၈၅၅ ခုနှစ် ကုန်းဘောင်မင်းဆက်၏ နောက်ဆုံးဘုရင် သီပေါမင်း အိန္ဒိယသို့ ပါတော် မူပြီးနောက် စာတိုက်အပြင်

ကြေးနန်း ဌာနကိုပူးတွဲကာ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးက အဓိကလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၁၉၃၇ မတ် ၃၁ ရက် နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံစာတိုက်နှင့် ကြေးနန်းဌာနမှာ အိန္ဒိယစာတိုက်နှင့် ကြေးနန်းဌာနလက်အောက်တွင် လုပ်ကိုင်နေခဲ့ရသည်။ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးကိုပဟိုပြုကာ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ခွင်တွင် စာပို့လုပ်ငန်းနှင့် ကြေးနန်းလုပ်ငန်းတို့မှာ အလွန်တွင်ကျယ်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပ စာနှင့်ကြေးနန်းပေးပို့ခြင်းသည် အချိန်နှုန်းတိကျမှုရှိသဖြင့် အလွန်ပင် နာမည်ကျော်ကြားခဲ့ ရသည်ကို သမိုင်းမှတ်တမ်းများအရ သိရှိရသည်။

စစ်ပြီးကာလ ၁၉၄၅ ခုနှစ် ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးကို အုပ်ချုပ်သူ များမှာ မြန်မာလူမျိုးများဖြစ်လာပြီး စာတိုက်ဌာနကို စာတိုက်လုပ်ငန်း အုပ်ချုပ်ရေးအရာရှိ ကလည်းကောင်း၊ ကြေးနန်းဌာနကို ဆက်သွယ်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးကလည်းကောင်း အသီးသီးအုပ်ချုပ်ကာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စာတိုက်လုပ်ငန်းအောင်မြင်စေရေးနှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်တွင် စာတိုက်များ ဖွင့်လှစ်ရေးတို့ကို ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးကို ပဟိုပြုကာ အားကြီးမာန်တက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

လွတ်လပ်ရေးမရရှိမီ တစ်လခန့်အလိုတွင် စာတိုက်မင်းကြီးရာထူးကို ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး စာတိုက်ဌာနတွင်လည်းကောင်း၊ အင်ဂျင်နီယာချုပ်ကို ကြေးနန်းဌာနတွင်လည်းကောင်း ထားရှိပြီး လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့်ရက်မှ စတင်ကာ



ဟောင်းနွမ်းလာသော်လည်း ဆန်းသစ်နေဆဲ လှေကားဒီဇိုင်းလက်ရာများ။

စာတိုက်မင်းကြီးကို စာတိုက်ညွှန်ကြားရေးဝန်အဖြစ် ပြောင်းလဲကာ စာတိုက်ကြီး၏ အခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေးခဲ့ကြသည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်မှစတင်ကာ ၁၉၇၆ ခုနှစ်အထိ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးကို အခြေပြုကာ ပေးပို့နေခဲ့ရသည့် စာတိုက်ကြီးငယ်ပေါင်း ၆၂၅ ခုသာရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါ လုပ်ငန်းပြည့်စုံစာတိုက် ၈၀၃ ရုံး၊ စာတိုက်ခွဲ ၁၉၅ ရုံးနှင့် ကျေးရွာကိုယ်စားလှယ် ၃၇၁ ရုံး စုစုပေါင်း ၁၃၆၉ ရုံးတို့ဖြင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ကိုလိုနီခေတ်သည် ပြည်သူများအား ကုပ်သွေးစုပ်ခြယ်လှယ်မှုများရှိခဲ့သလို ကောင်းမွန်သည့် မြို့ပြစနစ်များကိုလည်း အမွေအဖြစ် ထားရှိခဲ့ရာ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်တစ်ရာကျော်က အဆောက်အအုံများသည် ရန်ကုန်မြို့အတွက် သမိုင်းကိုထင်ဟပ်စေသည့် အမွေအနှစ်များ ဖြစ်လာပေပြီ။

ရှေးဟောင်းလက်ရာများနှင့် သမိုင်းဝင် အဆောက်အအုံများအား တန်ဖိုးထားလေးစားတတ်စေရန်နှင့် အတိတ်ကာလ ရန်ကုန်နေရာများကို ပြန်ပြောင်းအောက်မေ့စေရေးအတွက် ရန်ကုန်မြို့ပြအမွေအနှစ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့သည် ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံတစ်ခုဖြစ်သည့် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးတွင် အပြာရောင်ကမ္ဘည်းပြားကို ယခုနှစ် မေလ ၂၉ ရက်နေ့က တပ်ဆင်ပေးခဲ့သည်။

“စာတိုက်ကြီးကို ယနေ့ ဒီဂျစ်တယ်ခေတ် သစ်နဲ့ဆက်နွယ်တဲ့လုပ်ငန်းတွေနဲ့ အသစ်တစ်ဖန် ပြန်လည်သက်ဝင်လာလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါတယ်” ဟု ဒေါက်တာသန်းမြင့်ဦးက ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးနှင့် အပြာရောင်ကမ္ဘည်းပြား တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖြေကြားသည်။ ရန်ကုန်မြို့ပြအမွေအနှစ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းစဉ်များအနက်မှ တစ်ခုဖြစ်သော အပြာရောင်ကမ္ဘည်းပြားတပ်ဆင်ခြင်းတွင် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးမှာ ပဉ္စမမြောက် တပ်ဆင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ကြက်သွေးရင့်ရောင်ယင်းအဆောက်အအုံနှင့် အပြာရောင်ကမ္ဘည်းပြားတို့သည် အလွန်ပင်နာရလှသည်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့



၁၉၃၀ ပြည့်လွန်နှစ်များမှသည် ယနေ့တိုင် မြင်တွေ့နေရသည့် ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး။

## စာတိုက်ကြီးသည် ကိုလိုနီခေတ် ရန်ကုန်မြို့၏ အထင်ကရ ပြယုဂ်တစ်ခု ဖြစ်ပြီး မြန်မာကို ကမ္ဘာနှင့် ချိတ်ဆက်ပေးသည့် နေရာဌာနဖြစ်

# ကရင်ပြည်နယ်အလှကို ဖော်ဆောင်နေသည့် ဇွဲကပင်တောင်ဆီသို့

ဘားအံမြို့တောင်ဘက်သို့ထွက်လိုက်သည်နှင့် မိုင်းညိုနေသောတောင်တန်းများကို မြင်တွေ့ရသည်။ မြူတွေ ဝေ့ဆိုင်းနေသောတောင်တန်း၊ စိမ်းညိုနေသည့် တောင်ခြေတောအုပ်များနှင့် အုပ်လိုက်ပျံ့သန်းနေသော ကျေးငှက်များ၏ မြင်ကွင်းကား သက်ဝင်လှုပ်ရှားနေသော ပန်းချီကားတစ်ချပ်အလား။ ပြန်ဖြူးသော ကတ္တရာလမ်းပေါ်မောင်းနှင်လာ သောမော်တော်ယာဉ်က မြေပြင်မှကောင်းကင်သို့ ထူးခြားစွာတိုးတက်နေသည့် ဇွဲကပင်တောင်ဆီသို့။

တရိပ်ရိပ်ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်လာသည့် မော်တော် ယာဉ်က တောင်တန်းများဆီသို့ဦးတည်နေရာ အချိန် တိုအတွင်း တောင်ခြေအစပ်သို့ ရောက်ရှိလာသည်။ လယ်ကွင်း၊ ယာခင်းများ၊ ဥယျာဉ်ခြံများကို မပြတ်တမ်း တွေ့ရပြီး တောင်ယာမီးရှို့ထားသဖြင့် မီးခိုးများက တောင်တန်းများပေါ်ဝေ့ဝဲလျက်။ မိနစ်ပိုင်းအတွင်းဇွဲကပင် တောင်ခြေရှိ လုမ္ဗူနီဥယျာဉ်အတွင်း ရောက်ရှိလာ သည်။ ဇွဲကပင်တောင်နှင့် ဘားအံမြို့က ခုနစ်ပိုင်းခန့်သာ ဝေးသဖြင့် မိနစ် ၂၀ ခန့်မျှ မောင်းနှင်လိုက်သည်နှင့် အချိန်တိုအတွင်း ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မော်တော်ယာဉ်ပေါ်မှ ဆင်းကာ ဇွဲကပင်တောင်ခြေရှိ လုမ္ဗူနီဥယျာဉ်အတွင်းတည်ထားသော ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် များကို လေ့လာမိသည်။ ဇွဲကပင်တောင်၏ အနောက် ဘက်တက်လမ်း ကားလမ်းဘေးတွင်ရှိသော လုမ္ဗူနီဥယျာဉ် အတွင်း ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ပေါင်း အဆူ ၁၁၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များကို အမိုးအကာအောက်တွင် မဟုတ်ဘဲ လွတ်လပ်စွာ တည်ထားကိုးကွယ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော် ပေါင်းများစွာကို တစုတဝေးတည်း ဖူးတွေ့ရသဖြင့်

ကြည့်နူးပီတီဖြစ်ရသည်မှာ အမှန်ပင်။ ဇွဲကပင်တောင်ခြေ တွင် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များ သပ္ပာယ်စွာတည်ထား ကိုးကွယ်ခဲ့သည့် အလှူရှင်တို့၏ စိတ်စေတနာကိုလည်း လေးစားမိသည်။ လုမ္ဗူနီဥယျာဉ်အတွင်းမှ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များကို လေ့လာဖူးမြော်ရင်း ဇွဲကပင်တောင်ကို မော့ကြည့်လိုက်ရာ မြေပြင်မှဝေ့ဝဲသို့ မတ်မတ်ထိုးထွက်နေသော ဇွဲကပင် တောင်ထွတ်က အုပ်မိုးလျက် လုမ္ဗူနီဥယျာဉ်အတွင်းမှ ဇွဲကပင်တောင်ထိပ်သို့ ကေဘယ်ကားပြေးဆွဲနိုင်ရေး ကြိုးစားနေကြသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ မြင့်မား မတ်စောက်သော ဇွဲကပင်တောင်ပေါ်သို့ ဘုရားဖူးများ၊ ခရီးသွားများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများပါမကျန် အလွယ် တကူတက်ရောက်ဖူးမြော်နိုင်ရေး၊ ကေဘယ်ကားပြေးဆွဲ ရန် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ကြိုးစားနေပြီဖြစ် သည်။ ဝမ်းသာစရာပင်။ လုမ္ဗူနီဥယျာဉ်အတွင်းမှ ဇွဲကပင်တောင်ခြေသို့ ကားလမ်းအတိုင်းလျှောက်လာခဲ့ရာ တောင်ခြေတွင် ဘုရားဖူးကားအချို့ မြင်တွေ့ရသည်။ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များက တောင်ခြေရှိ ဘုန်းတော်ကြီး

## ခရီးသွားဆောင်းပါး



ဇွဲကပင်တောင်ပေါ်သို့ တက်ရောက်ရာ လမ်းတစ်လျှောက်မြင်ကွင်း။

### သတင်းဆောင်းပါး-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်

သဖြင့် ခရီးမတွင်။ ဝါးနှစ်ပြန်ခန့်အမြင့်ကို တက်ပြီး တစ်ထောက်နားရပြန်သည်။ ငယ်ရွယ်သူများ လွတ်လပ် ပေါ့ပါးစွာ ဖြတ်ကျော်တက်သွားသည်ကိုကြည့်ရင်း အသက်အရွယ်ရလာသည့်အတွက် တောင်တက်ရာတွင် ဖြည်းဖြည်းချင်းတက်နေရသော မိမိအဖြစ်ကို စိတ်တိုင်း မကျတော့။ တောင်တက်လမ်းကို အားယူတက်ရင်း ပတ်ဝန်း ကျင်ကို လှမ်းကြည့်လိုက်ရာ ခပ်ပျံ့မြင်တွေ့ရသော လယ်ကွင်းများ၊ သစ်ပင်အုပ်များနှင့် ကျေးရွာငယ် အချို့ကို အပေါ်စီးမှ မြင်တွေ့ရသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုး ရေးနှင့် ဥယျာဉ်စိုက်ပျိုးမှုကို အဓိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အဖြစ် လုပ်ကိုင်သည့်ဒေသဖြစ်သည်။ ခပ်ဝေးဝေးဆီ မှ ရော်ဘာစိုက်ခင်းများကို စိမ်းညိုနေသော တောအုပ် များသဖွယ် မြင်တွေ့ရသည်။ စိမ်းစိုနေသော မြင်ကွင်း၊ ဇွဲကပင်တောင်ကြောကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်သည့် သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သောလေကြောင့် အေးမြလန်းဆန်း သွားသည်။

ကျောင်း၊ အလှူခံငှာနှင့် အခြားလေ့လာစရာနေရာ များကို သွားလာလှည့်ပတ်ကြည့်ရှုကာ ဓာတ်ပုံများရိုက်ယူ နေကြသည်။ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူများ ပါဝင်သဖြင့် ဇွဲကပင်တောင်ပေါ်သို့ မတက်ကြ။ တောင်ခြေမှာသာ လေ့လာပြီးပြန်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ဇွဲကပင်တောင်တက်လမ်း အဝင်မှခန့်ဝှံ အလှူခံငှာန တွင် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းပြီး ဇွဲကပင်တောင် တက်ရန်စတင်ခဲ့သည်။ ဇွဲကပင်တောင်တက်လမ်းက နှစ်ခုရှိပြီး တောင်အရှေ့ဘက်မှ တက်လမ်းနှင့် တောင် အနောက်ဘက်မှတက်လမ်း ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့က အတက်အဆင်းများသော တောင်အနောက်ဘက်လမ်းမှ တက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ တောင်တက်လမ်း စတင်ရာ လမ်းဘေးဝဲယာတစ်လျှောက်တွင် အုတ်ခဲ တစ်လုံးချင်းစီကို သင်္ကန်းစလေးများဖြင့် ထုပ်ထားသည်ကို အပုံလိုက် တွေ့ရသည်။ အနီးတွင် စာရေးထားသဖြင့် ဖတ်ကြည့်ရာ “တောင်ထိပ်တက်သူများ နိုင်သလောက်ဆွဲပြီး ကုသိုလ် ယူပါ” ဟု ရေးသားထားသည်။ ဇွဲကပင်တောင်တက်လမ်းအစက ခပ်ပြေပြေရှိသည်။ တောင်ပေါ်စတက်သည်နှင့် မတ်စောက်သည့် အနေ အထားဖြစ်ရာ အချို့နေရာများတွင် လှေကားထစ်များ ပြုလုပ်ပေးထားသည်။ တစ်လှမ်းချင်းအားယူ တက်ရ

အမောပြေသည်နှင့် ဆက်လက်တက်ခဲ့ရာ ရေထွက် ပေါက်တစ်ခုမှ ရေများကျဆင်းနေပြီး တောင်ပေါ် ရေကန်တစ်ခုသဖွယ် ဖြစ်တည်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ လူငယ်အချို့ ရေချိုးနေကြပြီး အချို့ရေကူးဆော့ကစား နေကြသည်။ မိမိလည်း မျက်နှာသစ်ကာ ကိုယ်လက် သန့်စင်လိုက်ရာ အမောပြေပြီး လန်းဆန်းသွားသည်။ အနီးရှိ သစ်ပင်များပေါ်တွင် ကျေးငှက်ကဲ့သို့ အမောက် စိမ်းစိမ်းနှင့် အမြီးရှည်ရှည်ငှက်အချို့ကို မြင်တွေ့ရသဖြင့် ငှက်ဝါသနာပါသူတို့အတွက် လေ့လာစရာကောင်းသည့် နေရာတစ်ခုပင်။ တောင်တက်လမ်းအချိုးအကွေ့အတိုင်း ဆက်တက် ခဲ့သည်။ စတက်စဉ်က ကုသိုလ်ရရန် အုတ်ခဲတစ်လုံးဆွဲခဲ့ ရာ ခေတ္တနားရာ နေရာအရောက် ထားခဲ့ရတော့သည်။ ခန္ဓာကိုယ်ကို ရှေ့ကိုင်းကာ အားပြုတက်နေရသဖြင့် ကုသိုလ်စိတ်ပြင်းပြသော်လည်း လက်ကမဆွဲနိုင်တော့၊ နောက်မှ တောင်တက်လာသူတွေ ဆွဲတက်လာမည်ဟု သာ စိတ်ဖြတ်ခဲ့ရတော့သည်။ ဇွဲကပင်တောင်က ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်ထက် အမြင့်ပေ ၂၃၇၂ ပေခန့် မြင့်ပြီး ကရင်ပြည်နယ်၏ အထင်ကရ အထိမ်းအမှတ် တစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ဇွဲကပင် တောင်ကား ခွဲခြား၍မရ။ **စာမျက်နှာ ၁၇ သို့**



ဇွဲကပင်တောင်တစ်လျှောက်၌ သဘာဝဓလေ့အတိုင်း ပျော်ရွှင်စွာ ကျက်စားနေသော မျောက်ငယ်လေးများ။



ဇွဲကပင်တောင်ပေါ်သို့ ဘုရားဖူးများ၊ ခရီးသွားများနှင့် သက်ကြီး ရွယ်အိုများပါမကျန် အလွယ်တကူ တက်ရောက်ဖူးမြော်နိုင်ရေး၊ ကေဘယ် ကားပြေးဆွဲရန် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ကြိုးစားနေ





**စာမျက်နှာ ၁၆ မှ**  
တဖြည်းဖြည်းနှင့် တောင်တက်လမ်း မတ်စောက် လာသဖြင့် မကြာခဏ နားရသည်။ တောရိပ်၊ တောင်ရိပ် နှင့် လေနုအေးတို့ကြောင့် အေးချမ်းသော်လည်း ခန္ဓာကိုယ်တွင် ချွေးတို့ရွံ့နစ်နေသည်။ သွပ်ပြားကို လိပ်ပြီး ပုခုံးပေါ်ထမ်းကာ တောင်ပေါ်တက်လာသော ကရင် တိုင်းရင်းသားနှစ်ဦးကို မြင်တွေ့ရသည်။ ကရင်စကားသံ ဝဲဝဲဖြင့် စကားတပြောပြောနှင့် တက်သွားသည်မှာ မောပန်းမှုပုံစံမတွေ့ရ။

အတန်ကြာနားပြီးနောက် ဆက်တက်ရန်ပြင်နေစဉ် လူငယ်တစ်သိုက် ဆူညံစွာ စကားပြောဆိုလျက် တက်လာကြသည်။ မြေလှမ်းသွက်သွက်ဖြင့် တောင်ပေါ် တက်သွားကြသည်မှာ အားကျစရာ၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နောက်ပြောင်ကာ မမောပန်းဟန်မျိုးဖြင့် တက်သွားကြသည်။ “နောက်တစ်ကျွတ်ပြီးရင် တောင်ထိပ် ရောက်ပါပြီ” ဟု အတူလိုက်ပါလာသူ ဒေသခံတစ်ဦး က ပြောသဖြင့် အားတင်းပြီး တက်ရသည်။ တောပန်း၊ တောင်ပန်းတို့၏ ရနံ့နှင့်အလှတရားတို့ကို မခံစားနိုင် တော့။ ဇွဲကပင် တောင်ကို တိုက်ခတ်လာသော အေးမြ သည့်လေကို တစ်ဝကြီးရှူရှိုက်ကာ တစ်လှမ်းချင်း အားယူ တက်ခဲ့ရာ ဇွဲကပင်တောင်ထိပ်သို့ ရောက်ခဲ့သည်။

တင်းထားသော စိတ်ကို ဖြေလျှော့လိုက်ပြီး ခေတ္တ ရပ်ကာ အမောဖြေပြီးနောက် ဇွဲကပင်တောင်ထိပ် စေတီသို့သွားကာ ဦးချရိုစိုးဆုတောင်းပြီး အမျှလေလိုက် သည်။ ရင်ထဲပေါင်းသွားပြီး ရွှေရောင်တဝင်းဝင်းဖြင့် ကြည်ညိုသပ္ပာယ်စွာ တည်ထားသော စေတီကို အတန်ကြာ လေ့လာနေမိသည်။ လေအပူထွက် စေတီ မှ ဆည်းလည်းသံတို့က စည်ဝေစွာ ထွက်ပေါ်လာသည်။ မတ်စောက်သော တောင်တက်လမ်းမှ ဇွဲကပင်တောင် ထိပ်ပေါ်တွင် စေတီတည်ထားကိုးကွယ်ရန်မှာ လွယ်ကူ သည်မဟုတ်။ ထိုအတူ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် အဆောက်အအုံတို့ကို တည်ဆောက်ထားသည်မှာ လည်း ခက်ခဲမည်။ တော်ရုံ သဒ္ဓါတရား၊ စေတနာတရား တို့ဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရန်မှာ မလွယ်ကူ။ ဒါကြောင့် ဇွဲကပင်တောင်ခြေရင်းမှ တောင်တက်ရာလမ်းဘေး တွင် “နိုင်သလောက်ဆွဲသွားရန်၊ မနိုင်သည့်နေရာတွင် ထားခဲ့ပြီး ကုသိုလ်ပါဝင်ရန်” ဆော်ဩထားသည့် အုတ်ခဲ ထုပ်၊ သွပ်ပြား၊ သံချောင်းတို့ချထားသည်ကို တွေ့ခဲ့ရ ခြင်းပင်။

ဆံတော်ကို ငွှာပနာသွင်းကာ တည်ဆောက်ထား သော စေတီရင်ပြင်ကို ကြွေပြားများခင်းထားသဖြင့် သန့်ရှင်းနေသည်။ ရင်ပြင်ပေါ်မှ ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကြည့် လိုက်ရာ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်း နေသော သံလွင်မြစ်ကို အထင်းသား မြင်တွေ့ရသည်။ တစ်ဖန် ဘားအံမြို့နှင့် ကျေးရွာများကို အပေါ်စီးမှ တွေ့ရသည်မှာ မြေပြင်၌ ပြားပြားဝပ်နေသည့် အနေ အထားမျိုး။ ဇွဲကပင်တောင်ခြေတစ်ဝိုက်တွင် မြူတွေက ဝေ့ဆိုင်းရစ်ပတ်လျက်။

ဇွဲကပင်တောင်ထိပ်မှ နေဝင်ချိန်အလှကို လာကြည့် သူ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားအချို့ကို တွေ့ရသည်။ နေဝင် ဆည်းဆာအလှကို ကြည့်ရှုခံစားလိုသူ၊ နေထွက်စ အလှ ကို မြင်တွေ့လိုသူခရီးသွားဧည့်သည်များက ဇွဲကပင် တောင်ထိပ်ရှိ ဧည့်သည်များတည်းခိုရာ အဆောင်တွင် ညအိပ်ခွင့်ပြုထားသည်။ တည်းခိုရာ အဆောင်ကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့ရာ ပြောင်လက်အောင်တိုက်ထား သည့် ကျွန်းရွာထိုးအခင်း နီညိုရောင်တောက်တောက်။

အရောင်နုနုသက်ထားသည့် အုတ်နံရံ၊ အဖြူရောင် မျက်နှာကြက်အပြည့်ကပ်ထားသည့် (၁၈ x ၃၀)ပေ အကျယ်အခန်းဆောင်ကို တွေ့ရသည်။ ဧည့်သည်များ အတွက် အခမဲ့တည်းခိုခန်းပြီး အခင်းနှင့် ခေါင်းအုံးတို့ကို ပေးထားကြောင်း သိရသည်။ အခန်းအကျယ်အဝန်းအရ ဧည့်သည် ၂၀ ခန့် ကောင်းကောင်း ညအိပ်နိုင်သည့် အနေအထားမျိုးရှိသည်။ သို့သော် ညအိပ်လာသူ နည်းပါး ကြောင်း၊ နေရာလုံလောက်ကြောင်း အတူပါလာသူ ဒေသခံက ရှင်းပြသည်။

ဇွဲကပင်တောင်အတက်က ယခုအနေအထားမျိုး တွင် အသက်အရွယ်ကြီးသူများအတွက် အခက်အခဲ ရှိမည်ဖြစ်သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် တောင်ခြေ မှ ကောင်းကင်ကေဘယ်ကားဖြင့် တက်နိုင်ခဲ့ပါက တောင်တက်သူ ခရီးသွားဧည့်သည် တဖြည်းဖြည်းများ ပြားလာမည်ဖြစ်သည်။ ဇွဲကပင်တောင်ထိပ်တွင် တည်းခိုသူ ခရီးသွားများ ယခုထက် ပိုမိုများပြားလာမည်ဖြစ် သည်။

ဇွဲကပင်တောင်ပေါ် တက်ရောက်သူများအတွက် နံနက် ၁၁ နာရီခန့်တွင် ရောက်ရှိပါက ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းမှ ထမင်းဟင်းများ စားသောက်နိုင်မည်ဖြစ် သည်။ ဒေသခံလူငယ်များနှင့် အနီးဝန်းကျင်မှ ဒေသခံ များက နံနက်ပိုင်းတွင် တောင်ခြေမှ အုတ်များ၊ သစ်များ ကို တစ်ပိုင်တစ်နိုင်သယ်ပြီးတက်လာကာ ကုသိုလ်ပြု ကြပြီး ချက်ချင်းပြန်ဆင်းကာ မိမိတို့နေစဉ် စားဝတ် နေရေးအလုပ်များ လုပ်ကိုင်ကြသည်ဟုဆိုသည်။ သာဓု ခေါ်ရမည်ပင်။

ဇွဲကပင်တောင်ထိပ်တွင် ဧည့်သည်များ သတိပြု ရမည်မှာ မျောက်များပင်ဖြစ်သည်။ မျောက်များက ဧည့်သည်များ၏ အိတ်၊ အစားအစာများကို အလစ် အငိုက် ယူတတ်ကြသည်ဖြစ်ရာ သတိပြုစရာပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဆိုးဆိုးရွားရွားမဟုတ်ချေ။ ဇွဲကပင် တောင်ထိပ် ပေါ်တွင် တစ်နာရီခန့်ကြာအောင်နေပြီးနောက် ပြန်ဆင်း ခဲ့သည်။ ဇွဲကပင်တောင်ထိပ်အထိ အလွယ်တကူ တက်ရောက်နိုင်သည့်အချိန်တွင် ခရီးသွား ခရီးစဉ်သစ် တစ်ခုအဖြစ် သီးခြားထွက်ပေါ်လာမည်မှာ အမှန်ပင်။

တောင်ခြေသို့ ရောက်ခါနီးတွင် ကရင်လူမျိုးတို့၏ ဖားစည်တီးသံကို သွဲသွဲကြားရသည်။ “တောင်ခြေမှာ ကရင်ဒုံးယမ်းအကအဖွဲ့ ရောက်နေတာဖြစ်မယ်။ အထိမ်း အမှတ်ပွဲတစ်ခုခုအတွက် အခုလို ဇွဲကပင်တောင်ခြေကို ရောက်နေတာပါ” ဟု ဒေသခံ ကိုစောလှမျိုးက ပြောပြ သည်။ စိတ်ဝင်စားသဖြင့် တောင်ခြေသို့ ခပ်သွက်သွက် ဆင်းခဲ့ရာ တောင်တက်လမ်းအဝင်မုခ်ဦးရွှေ ကွက်လပ် ၌ ကရင်ရိုးရာအဝတ်အစားဖြင့် ဖုံးယိမ်းကနေသော ကရင်တိုင်းရင်းသားလူငယ်မောင်မယ်များကို မြင်တွေ့ ရသည်။

ညီညာသော ခြေလက်ကဟန်၊ ဘယ်ညာယိမ်းထိုးကာ ဟန်ချက်ညီညီ လှုပ်ရှားမှု၊ သွက်လက်မြူးကြွေသော သံ စဉ်တေးသွားနှင့်ဖားစည်တီးသံတို့ကား မြင်တွေ့ရသူ များအတွက် စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် ဆွဲဆောင်လျက်ရှိ သည်။ ကိုယ်စီလက်ထဲမှ လက်ကိုင်ပဝါများကို ဝှေ့ရမ်း ကာ သီချင်းလည်းဆို၊ ကိုယ်လက်ယိမ်းနွဲ့ပြီး မြိုင်ဆိုင် စွာ ကပြနေသော ကရင်ဒုံးယမ်းအကအဖွဲ့ကို အတန်ကြာ ဝေးကြည့်ရင်း ဇွဲကပင်တောင်ခြေမှ ပြန်ထွက်လာခဲ့သည်။

သဘာဝအလှတရားနှင့် ပြည့်စုံပြီး တိုင်းရင်းသား ရိုးရာ ချစ်စရာလေ့များဖြင့် လွှမ်းမိုးနေသော ဇွဲကပင် တောင်ကား ဖားစည်သံများဖြင့် စည်ဝေလျက်။ ။

# မိုးတွင်းချိန်ခါ

## ကျန်းမာရေး အလေးဂရုပြုစရာများ

တင်ထွင့် (အစိုးရတိုင်းရင်းဆေး)

(ယခင်အပတ်မှအဆက်)

ချောင်းအနည်းငယ်ဆိုးခြင်း၊ နှာခေါင်းဝများ ယားယံသက်သို့ဖြစ်ပြီး နှာချေဆတ်လာမည်။ ထို့နောက် ခေါင်းအုံကိုကဲခဲ၍ နှာရည်များ ယိုဆင်းလာခြင်းဖြစ်ပွားပြီး တစ်ရက်နှစ်ရက်အကြာတွင် ကျဆင်းသော နှာရည်များ ပြစ်ခဲလျက် ဝါကျင်သောအရောင်သို့ပြောင်းလာကာ နှာခေါင်းခြောက်သွေ့၍ နှာပိတ်ပြီး အသက်ရှူရှိုက်မှု ခက်ခဲလာခြင်းတို့ဖြစ်တတ်ပါသည်။ ပြုစုကုသနည်းမှာ အခိုးအကာသပွင့်၍ ချွေးထွက် စေရန် ကွမ်းရွက်ပြုတ်ရည်၊ မြက်ခုံးညှင်း၊ ကျပ်ခိုး၊ ချင်း(ရှင်း)တို့ကျိကာ (လေလုံသောနေရာတွင် စောင်ခြုံ လျက်) အကြမ်းပန်းကန်လုံးနှစ်လုံး ပမာဏသောက်ပါ။ အကယ်၍ ခန္ဓာကိုယ်မှ ချွေးထွက်မည်သေးပါက မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် ကွမ်းရွက်၊ ထန်းလျက်၊ ချင်း(ရှင်း)သုံးမျိုးပြုတ်ရည်ကို အကြမ်းပန်းကန်နှစ်လုံး ပမာဏခန့်ထပ်သောက်ပါ။ ညနေ ၅ နာရီခန့်တွင် ရှမ်းဆေးခဲနှင့် ဂန်ဂလီလာခဲတို့ကို သုံးခွက်တစ်ခွက်တင် ပြုတ်၍ ဆားလှော်ငန်ငန်နှင့် ပမာဏသောက်ပါ။ နံနက် ၇ နာရီတွင် အပူငြိမ်းသွေးဆေး (တိုင်းရင်း ဆေးခန်းသုံးဆေးအမှတ်-၁၆)ကို ကရမက်၊ နို့သင်္ဘောပျစ်ပျစ်သွေးလျက် ရေကျက်နှေးနှေးတိုက်ပါ (သို့မဟုတ်) တရုတ်စကားခေါက်၊ ဥသျှစ်ခေါက်တို့သွေး၍ တိုက်ပါ။ ချင်း(ရှင်း)ပါ ခုနစ်လွှာနှင့်ထန်းလျက် ခုနစ်လုံး ကိုထည့်၍ ရေသုံးခွက်တစ်ခွက်တင်ကျိုသောက်ပါက သက်သာပျောက်ကင်းနိုင်ပါသည်။

### (၇) နှာစေးချောင်းဆိုးရောဂါ

ရောဂါကိုဖြစ်သောကံ၊ စိတ်၊ ဥတု၊ အာဟာရ တည်းဟူသော သမုဋ္ဌာန်လေးပါးအနက် ရာသီဥတု အပြောင်း အလဲဖြစ်ခြင်း (ပူရာမှအေး၊ အေးရာမှ ရုတ်တရက်ပူလာခြင်း)၊ အအေးမိခြင်း၊ ခန္ဓာကိုယ် အောက်ပိုင်းအအေးခံခြင်း၊ အပူပိုခြင်း၊ ဝမ်းချုပ်ခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်ပွားတတ်ပါသည်။ ရောဂါလက္ခဏာ များအနေဖြင့် ခန္ဓာကိုယ်တွင် ချမ်းစိမ့်စိမ့်ခံစားရခြင်း၊ မကြာခဏ နှာချေဆတ်တတ်ခြင်း၊ နှာခေါင်းမှ နှာရည်မကြာခဏယိုခြင်းကြောင့် နှာရည်ညစ်ရသဖြင့် နှာခေါင်းရေနှစ်မြုန်းလာခြင်း၊ ခေါင်းကိုက်လာခြင်း၊ အနည်းငယ်ကိုယ်အပူချိန်တက်လာခြင်း၊ ကိုယ်လက်မအိမသာဖြစ်ခြင်း၊ ရင်တွင်းမှလေး၍ မောတိုက်ခြင်း၊ အာခေါင်ယားလာခြင်း၊ အနည်းငယ်ချောင်းဆိုးလာခြင်း၊ ချောင်းဆိုးရာတွင် နှာပိတ်ပြီး သလိပ်မရ သော အပူချောင်း၊ နှာရည်တရစ်နှာခေါင်းမှ ချွေးသလိပ်များကျပ်ပြီး ချောင်းဆိုးခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားတတ်ပါ သည်။ ပြုစုကုသနည်းမှာ နှာပိတ်၍ သလိပ်မရဘဲ အပူချောင်းဆိုးခြင်းဖြစ်ပါက နှာပွင့်စေရန် မန်ကျည်းမှည့် ရှစ်ပဲသား၊ ဆားလေးပဲသားဖျော်၍ မကြာခဏနှာရှူစေခြင်း၊ အကယ်၍ နှာပွင့်နေပါက (နှာခေါင်း) တစ်လျှောက် ရေနံ့ထိစေ၊ ပရုတ်ဆီပေးပြီးစေ လိမ်းပေးခြင်း၊ စားဆေးအဖြစ် သေမုပုတ်က မက်လင်ချည်သလိပ်ပုပ်ပျောက်ဆေး(တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံး ဆေးအမှတ်-၁)ကိုတစ်နေ့ နှစ်ကြိမ်သောက် စေပြီး ချွေပျော်လာစေရန် ကတိုးလိမ်းဆေး (တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံး ဆေးအမှတ်-၄၄)ကို မုန့်ညင်းဆီ နှင့်လိမ်းကောင်းရုံပမာဏရောစပ်၍ ရင်ဘတ်တွင် မကြာခဏလိမ်းပေးပါ။ အကယ်၍ နှာရည်တရစ် နှာခေါင်းမှ ကျဆင်းလျက် ချွေးသလိပ်များကျဆင်းကာ ချောင်းဆိုးခြင်းဖြစ်ပါက စားဆေးအဖြစ် အပူငြိမ်း သွေးဆေး(တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံး ဆေးအမှတ်-၁၆) လူကြီးနှစ်ပဲသား၊ ကလေးတစ်ပဲသားနှုန်း၊ တစ်နေ့ နှစ်ကြိမ် မုယားကြီးရွက်ပြုတ်ရည် အကြမ်းပန်းကန်နှစ်လုံးပမာဏနှင့်သောက်ပါ။

### (၈) အဆုတ်ပြွန်ရောင်ရောဂါ

အဆုတ်အအေးမိခြင်း၊ ဝက်သက်ရောဂါ၊ ကြက်ညှာချောင်းဆိုးရောဂါ၊ တုပ်ကွေးရောဂါစသည်တို့ ကြောင့် ဖြစ်ပွားတတ်ပါသည်။ ရောဂါလက္ခဏာများအနေဖြင့် နှာစေးလာခြင်း၊ နှာရည်ယိုခြင်း၊ ပြင်းထန် စွာ ချောင်းဆိုးလာခြင်း၊ ရင်ကျပ်ခြင်း၊ အသက်ရှူရာ၌ လေသွင်းလေထုတ်ပြုရာတွင် ခက်ခဲမှုရှိခြင်း တို့ ဖြစ်တတ်ပါသည်။ ပြုစုကုသနည်းမှာ မုယားကြီးရွက်(သို့မဟုတ်)ကစော့ခါးရွက်ပြုတ်ရည်အကြမ်း ပန်းကန်နှစ်လုံးပမာဏကို သကြားနှင့်ရော၍ဖြစ်စေ၊ သေမုပုတ်ကမက်လင်ချည် သလိပ်ပုပ်ပျောက် ဆေး(တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံးဆေးအမှတ် ၁)နှင့် ဟလိဒွတ်ကွေးဆေး(တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံး ဆေးအမှတ်-၆) တို့ကို ဆတူရောစပ်၍ လူကြီးနှစ်ပဲသား၊ ကလေးတစ်ပဲသားတို့ကို ကွမ်းရွက်စိမ်းရည် (သို့မဟုတ်)ရောက် ရည်၊ ပျားရည်နှစ်မျိုးဆတူ လက်ဖက်စားဖွန်းနှစ်ဖွန်းနှင့်စပ်၍ တစ်နေ့လျှင် သုံးကြိမ်ခန့်သောက်စေရန် ဖြစ်ပါသည်။ အစာအနေဖြင့် ကြက်သွန်ဖြူကို ကျွေးရန်ဖြစ်သည်။ လိမ်းဆေးအနေဖြင့် မြင်းခွာရွက် အမှုန့်ကို မီးဖြင့်နွေးရုံသာ အပူပေး၍ မုန့်ညင်းဆီဖြင့် ရင်ဘတ်ကို လူးပေးရန်ဖြစ်သည်။

### (၉) မျက်စိနာရောဂါ

နေပူခဲ၊ ရေချိုးမှား၊ အပူအအေးလွန်ကဲစွာခံခြင်း၊ အိပ်ရေးပျက်၍ ညဉ့်နက်သန်းခေါင်ထိနေခြင်း၊ ဝမ်းချုပ်ခြင်း၊ အညှင်းထိုင်များလွန်းခြင်း၊ အပူစာ၊ အတက်စာများစားခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်ပွားတတ်ပါ သည်။ ရောဂါလက္ခဏာများအနေဖြင့် မျက်စိ၌ရောင်သွေးသည် ကြွတက်၍ မျက်စိတစ်ခုလုံးနီခြင်း၊ (အအေးဓာတ်ကတေဇာ၊ ဝါယောဓာတ်နှစ်ပါးကို ဖွဲ့ချုပ်ထားသောကြောင့် တေဇာအဆိုးကြောင့် ဖြစ်ပါ သည်။) ပြုစုကုသနည်းမှာ မန်ကျည်းခေါက်ကိုသွေးပြီး မျက်စိကိုကွင်း၍ဖြစ်စေ၊ မန်ကျည်းရွက်ရေခဲ၍ မျက်စဉ်ခပ်၍ဖြစ်စေ ပြုလုပ်ပေးနိုင်ပါသည်။ စားဆေးအဖြစ် သေမုပုတ်ကမက်လင်ချည်သလိပ်ပုပ် ပျောက်ဆေး(တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံးဆေးအမှတ်-၁) မျက်ကွင်းဆေး (တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံးဆေး အမှတ်-၅၃) မျက်စဉ်ဆေး (တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံး ဆေးအမှတ်-၅၄)တို့ကို အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ရေသားတင်ပြခဲသော ရောဂါများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြစ်ပွားရခြင်းအကြောင်းရင်းကို သိရှိခြင်းဖြင့် မဖြစ်ပွားရန်ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ခြင်း၊ ရောဂါလက္ခဏာများနှင့် ပြုစုကုသနည်းများကို သိရှိခြင်းဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို ဆောလျင်စွာသိရှိ၍ ကနဦးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ခြင်းစသည့် အကျိုးတရားများ ရရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မူလဖြစ်ပွားသည့် ရောဂါအခြေအနေမှ အသက်အန္တရာယ် ကို ထိခိုက်စေမည့်အခြေအနေမျိုးမရောက်စေရန်(ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ဝမ်းကိုက်ခြင်းမှ အူ၊ အစာအိမ် လမ်းကြောင်းကို ပေါက်စေခြင်း၊ အသည်းတွင်အနာဖြစ်စေခြင်း၊ အစာမကြေ လေထိုးလေအောင့်ခြင်း မှ အစာအိမ်၊ အူ၊ အသည်း၊ သည်းခြေတို့ဆိုင်ရာ ရောဂါတစ်ရပ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း၊ အသည်းရောင် အသည်းဝါရောဂါမှ အသည်းအမာရွတ်ဖြစ်ခြင်း၊ နှာစေးချောင်းဆိုးခြင်းမှ လည်ချောင်းနာခြင်း၊ အဆုတ်ရောင်ခြင်း၊ အဆုတ်အအေးမိအဆုတ်ပြွန်ရောင်ခြင်း၊ ထိပ်ကပ်နာဖြစ်ခြင်း စသည်)နီးစပ်ရာ ဆေးပညာရှင်၊ ဆေးခန်း၊ ဆေးရုံများသို့ အမြန်ဆုံးသွားရောက်ကုသမှုခံယူကြစေရန် အလေးဂရုပြုသင့် ပါကြောင်း ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုအဖြစ် ရေသားတင်ပြပါသည်။

မြန်မာ့ရိုးရာအားကစား

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်ကြီးမှူးပြီး MTT Group က ဦးဆောင်စီစဉ်သည့် မြန်မာ့ရိုးရာ ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော်စွမ်းပွဲနှင့် ဥရောပလက်ဝှေ့ကျော်စွမ်းပွဲတို့ ရေကုန်ရေခန်း ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် ALL Big Fight ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီးကို ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူရိုးရာအားကစား လက်ဝှေ့ရုံကြီး၌ ဩဂုတ် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ရိုးရာလက်ဝှေ့ ပြိုင်ပွဲကြီးတွင် မြန်မာပြည်ချန်ပီယံ ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော်စွမ်းပွဲဖြစ်သည့် ထွန်းထွန်းမင်းနှင့် တူးတူးတို့ သည် ဥရောပချန်ပီယံလက်ဝှေ့ကျော်စွမ်းပွဲနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး စပွန်ဆာမဲ့ဖြစ်၍ မည်သည့် ရုပ်သံလိုင်းကမှ ထုတ်လွှင့်ပြသခြင်း ပြုမည်မဟုတ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

“ထူးချွန်တဲ့လက်ဝှေ့သမားကောင်းဖြစ်ဖို့ဆိုတာ နိုင်ငံ တကာပွဲတွေကို စဉ်ဆက်မပြတ်ထိုးနေဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလိုပွဲကြီးပွဲကောင်းမျိုးက မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကမှာ ရှားပါတယ်။ ခပ်ညည့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသားတွေကိုခေါ်ပြီး ထိုးတာမဟုတ်ဘဲ အခုလို ဥရောပချန်ပီယံ လက်ဝှေ့ကျော် တွေနဲ့ထိုးတာဟာ ရှားတာ၊ နိုင်တာထက် ပထမဦးဆုံးက အတွေ့အကြုံရမယ်။ ကိုယ့်ဆီက လက်ဝှေ့သမားတွေ ပိုပြီးတော့ အရည်အသွေးတက်မယ်။ ပြီးတော့ ကိုယ့်ဆီက ရိုးရာလက်ဝှေ့ကို ကမ္ဘာကသိအောင်ပြနိုင်မယ်။ ဒါကြောင့်

အခုလို ပထမတန်း ချန်ပီယံဖြစ်ပြီးပါတဲ့ နိုင်ငံတကာ လက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီးလို ပွဲကြီးပွဲကောင်းက ပရိသတ်ရင်ထဲ စွဲသွားအောင်နဲ့ ရိုးရာကျန်ခဲ့အောင် အမှတ်တရနဲ့ ပထမဆုံးခြေလှမ်းအဖြစ် ကျင်းပဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာ။ စပွန်ဆာ လုံးဝမပါပါဘူး။ ဘယ်ရုပ်သံကမ္ဘာလည်း လွှင့်မှာ မဟုတ်ဘူး။ ဒီပွဲကအမြတ် အစွန်းကို အဓိကမဟုတ်ဘဲ



တူးတူး(နဂါးမာန်)

# ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော်များ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် မြန်မာ - ဥရောပစွမ်းရည်လက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီး

သတင်းဆောင်းပါး  
မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)  
ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

ဒီ မြန်မာ-ဥရောပ ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီးက တကယ့်ကိုကြည့်ကောင်းပြီး သမိုင်းတွင်ကျန်ရစ် မှတ်ကျောက်တင်နိုင်မယ့်ပွဲလို့ ယူဆပါတယ်”ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအောင်က ပွဲကိုသုံးသပ်စကားဆိုသည်။  
ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် လက်ဝှေ့တွဲဆိုင်းများမှာ လက်ရှိမြန်မာ့ရိုးရာ ချန်ပီယံ ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော် ထွန်းထွန်းမင်း(မုဒုံ)နှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံသား မွေထိုင်း လက်ဝှေ့ကျော် ဂျက်ဆင်၊ တူးတူး(နဂါးမာန်) နှင့် မက်သရူး(ကနေဒါ)၊ စောငမန်း(ရွှေဖူး) နှင့် သပြေညို (ဘီလပ်မြေစက်ရုံ)၊ သွေးသစ် အောင် (နဂါးနီ)နှင့် ရဲရင်အောင်(နဂါးမာန်)၊ ရဲသွေးနီ (တောင်ကလေး)နှင့် မျိုးဆက်သစ် (မွန်ပြည်နယ်)၊ ကြယ်စင်မြို့ (အဖြူရောင် သွေးသစ်)နှင့် ရာမာဉ်(နဂါးမာန်)၊ မိုးပုလဲ(မိဂသီ)နှင့် ထွန်းထွန်းဇော် (မုဒုံ)၊ ထွန်းမင်းနိုင်(မုဒုံ)နှင့် အောင်နိုင်ဦး (ဒို့ရိုးရာ) တွဲဆိုင်းတို့ဖြစ်သည်။  
“ဒီ မြန်မာ - ဥရောပရိုးရာ လက်ဝှေ့ စိန်ခေါ်ပွဲကြီးကို ကျင်းပဖို့ စိတ်ကူး ခဲ့တာ ကြာပါပြီ။



၂၀၁၄ ဧပြီလက ထွန်းထွန်းမင်းနှင့် မက်သရူး(ကနေဒါ)တို့ သိမ်ဖြူရိုးရာအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်စဉ်။

မွေထိုင်းလက်ဝှေ့ကျော်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဘယ်ခြေနှင့် ဗလာဒူး တိုက်ကောင်းမွန်သည့် လက်ဝှေ့ကျော်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ အသက် ၂၂ နှစ်၊ ကိုယ်အလေးချိန် ၇၅ ကီလို၊ ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ခဲ့သည့် ပွဲပေါင်း ၆၀တွင် ၄၉ ပွဲနိုင် ၁၁ ပွဲရှုံးနိုင်ခဲ့ သည့် ဥရောပလက်ဝှေ့ကျော်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ သူ့နဲ့အတူ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော် လက်ရှိ မြန်မာပြည်ချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်းသည် အသက် ၂၄နှစ်၊ ကိုယ်အလေးချိန် ၇၅ ကီလို၊ အရပ် ၅ ပေ ၈ လက်မ၊ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့သည့်ပွဲပေါင်း ၃၀ တွင် နိုင်ပွဲ ၂၄ ပွဲ၊ ငါးပွဲသရေနဲ့ တစ်ပွဲသာရှုံးနိုင်ခဲ့ထားသည့် လက်ဝှေ့ကျော် တစ်ဦးဖြစ်သည်။ သူ၏ ပွဲကြိုရင်တွင်းခံစားမှုမှာ “ကျွန်တော် အကောင်းဆုံး ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်နိုင်မှာပါ။ သူ့ပွဲတော်တော် များများကို လေ့လာထားပြီးပါပြီ။ သူက ဘယ်သန်လို့ ပြောရတယ်။ ဘယ်ခြေကန်ချက်နဲ့ ဗလာဒူးတိုက်ချက် တွေက တော်တော်ကောင်းပါတယ်။ ပါဝါလည်း ပါတယ်။ ဒါတွေကိုဂရုစိုက်ပြီး ယှဉ်ပြိုင်ထိုး သတ်ရင် အနည်းဆုံး သရေနဲ့ အနိုင်တော့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်နိုင်မှာပါ။ ခုတော့ ရက် လည်းနီးနေပြီဆိုတော့ ကျွန်တော် တစ်စက် မတ်မတ် အချိန်ယူလေ့ကျင့်နေပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။

အလားတူ မြန်မာနိုင်ငံပထမတန်း လက်ဝှေ့ကျော် တူးတူး(နဂါးမာန်)နဲ့ မက်သရူး (ကနေဒါ)တို့ ပွဲသည်လည်း ပရိသတ်များမျှော်လင့် နေသည့် ပွဲကြီးပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်လာမည်မှာ အမှန်ပင် ဖြစ်သည်။ တူးတူးသည် အသက် ၂၆ နှစ်၊ ကိုယ်အလေးချိန် ၇၄ ကီလို၊ အရပ် ၅ ပေ ၉ လက်မ၊ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့ သည့်ပွဲပေါင်း ၄၅ ပွဲတွင် နိုင်ပွဲ ၃၀၊ သရေ ၁၅ ပွဲနှင့် ရှုံးပွဲမရှိ စံချိန်တင်ထားနိုင်သည့် လက်ဝှေ့ကျော်တစ်ဦးဖြစ် သည်။ သူ့နှင့်အတူ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် မက်သရူး (ကနေဒါ)သည် အသက် ၂၅ နှစ်၊ ကိုယ် အလေးချိန် ၇၄ ကီလို၊ အရပ် ၅ ပေ ၉ လက်မ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့သည့် ပွဲပေါင်း ၄၉ ပွဲတွင် ၂၅ ပွဲနိုင် ၁၃ ပွဲသရေနှင့် ၁၁ ပွဲ ရှုံးနိုင်ခဲ့ထားသည့် လက်ဝှေ့သမားတစ်ဦး ဖြစ်သည်။ မက်သရူးသည် မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ကို စိတ်ဝင်စားသည့်လက်ဝှေ့ကျော် တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလက သိမ်ဖြူရိုးရာလက်ဝှေ့အားကစား ရုံတွင် လက်ရှိမြန်မာပြည် ချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်း (မုဒုံ)နှင့် ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ဖူးသူတစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်။ ထွန်းထွန်းမင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ် ရာတွင် နှစ်ချီအထိ သူတင်ကိုယ်တင် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်နိုင်ခဲ့ပြီး သုံးချီ မြောက်မှသာ ထွန်းထွန်းမင်း၏ ပင်ပိုက်လက်သီးများနှင့် ခြေကန် ချက်တို့ကို မထိန်းနိုင်ဘဲ မခိုင်မြဲ ယိုင်လဲကာ အလဲထိုးဖြင့် အရှုံး ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခင် တူးတူးနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ် ရန် ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကြိုးစားခဲ့ သော်လည်း အကြောင်းအမျိုး မျိုးတို့ကြောင့် ပွဲပျက်ခဲ့ရ သည်။ ယခုအကြိမ်သည် သူ၏ ဒုတိယမြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ကို ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်၍ အိမ်ပြန်လမ်း တွင် အနိုင်ရခဲ့ပတ်ပိုက်ကာ အောင်ပွဲခံ ယှဉ်ပြိုင်ထိုး သတ်မည်ဟု ကြိုးပမ်းပြီး ရေကုန်ရေခန်းအပြင်းအထန် လေ့ကျင့်မှုများပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သူ၏လူမှုကွန်ရက် တွင် ရင်ဖွင့်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

၂၀၁၄ ဧပြီလက ထွန်းထွန်းမင်းနှင့် မက်သရူး(ကနေဒါ)တို့ သိမ်ဖြူရိုးရာအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့

**ခပ်ညည့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသားတွေကိုခေါ်ပြီး ထိုးတာမဟုတ်ဘဲ အခုလို ဥရောပချန်ပီယံ လက်ဝှေ့ကျော် တွေနဲ့ထိုးတာဟာ ရှားတာ၊ နိုင်တာထက် ပထမဦးဆုံးက အတွေ့အကြုံရမယ်။ ကိုယ့်ဆီက လက်ဝှေ့သမားတွေ ပိုပြီးတော့ အရည်အသွေးတက်မယ်။**

မက်သရူး(ကနေဒါ)

# ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ တစ်ခေါက်

■ ပန်းချီ ကောင်းပိုင်

အစစ်အမှန်ကွဲတစ်ယောက်က “မောင်လေးရေ နှင်တို့ကျန်းမာရေးကိစ္စတစ်ခုခု ဖြစ်ရင် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးကိုသာသွားပါ” ဟု ပြောဖူးသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သူ့ အဖေနှင့်အမျိုးသားတို့၏ ကျန်းမာရေးကိစ္စများတွင် သဘောပေါက် သွားပြီးဖြစ်ခြင်းကြောင့်ပင်။

ကျွန်တော်နှင့် အလွန်ခင်မင် ရင်းနှီးလှသော နယ်မှနှလုံးရောဂါ ဝေဒနာရှင်တစ်ဦး နိုင်ငံခြားသို့ သွားရောက်ဆေးကုရန် စီစဉ်သည်။ ငွေကြေးတတ်နိုင်သည်။ နိုင်ငံခြား ရောက်သောအခါ လူနာက လုံးဝ မနေလို၍ ချက်ချင်းပြန်လာရသည်။ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး နှလုံး ရောဂါကုဌာနတွင် ပေါင်ကသွေး ကြောကိုထုတ်ကာ ကျဉ်းနေသော နှလုံးသွေးကြောကိုဖြတ်၍ ဆက်လိုက် သည်။ လေးငါးနှစ်ကြာပြီ။ ယခုထိ ကျန်းမာစွာ အသက်ရှင်နေထိုင်လျက် ရှိသည်။ ထိုအချိန်က ကျွန်တော် အနီးကပ်ပြုစောင့်ရှောက်ပေးခဲ့ဖူး သောကြောင့် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၏ ကုသနိုင်မှုအစွမ်းကို အလွန်ပင်အံ့ဩ ခဲ့ရသည်။ ထိုအချိန်ကပင် ရန်ကုန် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၏ နွေးထွေးမှုကို ကျွန်တော်သတိထားမိခဲ့သည်။

ယခုနှစ် ဩဂုတ်လဆန်းတွင် အမေအသည်းအသန်ဖျားလေသည်။ ကုသနေကျ မိသားစုဆရာဝန်က ဆေးရုံတက်ရန် ညွှန်ကြားသည်။ ထိုညွှန်ကြားချက်ရချင်းပင် ရန်ကုန် ဆေးရုံကြီးသို့ အမေကိုပို့ဆောင် လိုက်ပါတော့သည်။ ဆေးရုံရောက် တော့ ည ၉ နာရီခန့်ရှိပြီ။ ပထမဦးဆုံး အရေးပေါ်ဌာနကို

သွားရသည်။ လူနာရောက်ရောက် ချင်းပင် တာဝန်ကျ ဆရာဝန် သုံးလေး ယောက် ချက်ချင်းရောက်လာပြီး သွေးပေါင်ချိန်သည်။ အိမ်ထဲရှိရိုက် သည်။ ဆေးကုသမှု မှတ်တမ်းတောင်း မှားကို ကြည့်သည်။ အခြားစစ်ဆေး မှုများပြုလုပ်သည်။ မေးစရာရှိတာ မေးသည်။ ဓာတ်မှန်ရိုက်ခိုင်းသည်။ ဓာတ်မှန်က ငါးမိနစ်ခန့်သာစောင့်ရပြီး ဖလင်ရသည်။ တစ်ပြားတစ်ချပ်မှ မပေးရ။ အားလုံး အခမဲ့ဖြစ်သည်။ ချက်ချင်းပင်လိုအပ်သော ဆေးကုသမှု ရရှိသည်။ ထိုအချိန်မှစ၍ အလွန် စိုးရိမ်စိတ်များပြီး ထူပူနေသော ကျွန်တော်သည် အမေကိုကယ်နိုင် ပြီဟု စိတ်အားတက်မိလေတော့ သည်။



ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးကို တွေ့ရစဉ်။

သုံးခါစစ်ခဲ့ရသည်။ အမေစစ်ရသည့် သွေးမျိုးက အပြင်မှာ တစ်ခါစစ်လျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၊ ၂၀၀၀၀ ခန့်ကျ သည်။ အပြင်မှာ ဓာတ်မှန်တစ်ခါ ရိုက်လျှင် အိမ်ထဲတစ်ခါရိုက်လျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၊ ၄၀၀၀ ပေးရသည်။ အပြင်မှာ အောက်ဆီလျင်ငှားလျှင် အိုးကြီးတစ်အိုး အိမ်အရောက် ငွေကျပ် ၁၂၀၀၀ ပေးရသည်။ ဆေးရုံ တွင် အမေအောက်ဆီလျင်အိုးကြီး သုံးအိုးရှုခဲ့သည်။ တစ်ပြားတစ်ချပ် မှ မပေးခဲ့ရ။ ဆရာဝန်က ဆေးစာရေး ပေးသောအခါ သူနာပြုအခန်းတွင် ဆေးသွားထုတ်ရသည်။ အခမဲ့ပင်။ ဆေးရုံတွင်မရှိသော ကုန်နေသော

ဆေးများကိုသာ အပြင်မှာဝယ်ခိုင်း သည်။ ဆေးရုံတွင် ကျွန်တော်တို့ မောင်နှမရေချိုး၊ အဝတ်လျှော်ခဲ့သည်။ အချုပ်ဆိုရလျှင် အမေနေမကောင်း ဖြစ်ခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်မှ ငွေကျပ် သိန်းချီ ကျွန်တို့ပေးခဲ့သည်။ ဤကား တွက် ချက်၍ရသော ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေသာ ဖြစ်သည်။

တွက်ချက်၍ မရသည်မှာ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများနှင့် ဆေးရုံ ဝန်ထမ်းများ၏ နွေးထွေးမှုနှင့် အကြိမ်ကြိမ်အခါခါ အခမဲ့စမ်းသပ် ကြည့်ရှုကုသမှုပေးခဲ့သော ဆရာဝန် များ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၏ စမ်းသပ်ခကို ပြင်ပဆေးရုံဆေးခန်း များအတိုင်း တွက်ချက်ကြည့်ပါက မနည်းပေ။ ပြင်ပဆေးရုံဆေးခန်း များတွင် ကုသဖူးသူများ သိပေလိမ့် မည်။

## ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော်များ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် မြန်မာ-ဥရောပရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီးမှ



ဂျန်အောင်မြင်

ရိုးရာလက်ဝှေ့ချစ် ဝါသနာရှင်တစ်ဦးက ဆိုသည်။ အဆိုပါ မြန်မာ-ဥရောပ ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကြီးကို ရိုးရာ လက်ဝှေ့ချစ်ပြည်သူများ လာရောက်အားပေး နိုင်ရန် လက်မှတ်များကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက် မျိုးဆက် သစ် ရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ် မည့် သိမ်ဖြူရိုးရာလက်ဝှေ့အားကစားရုံတွင် စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး ပင်ရင်းဌာနအနေဖြင့် အမှတ် A-714 ညောင်ပင်လေးဈေးပလာဇာ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ် ဖုန်း-၀၉-၄၉၇၂၂၄၃၈ နှင့် ၀၉-၄၂၀၀၁၆၅၈၃ တို့တွင်ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပြီး လက်မှတ်ဈေးနှုန်းများမှာ အထူးတန်း ၅၀၀၀၀၊ အလတ် တန်း- ၃၀၀၀၀နှင့် ရိုးရိုးတန်း ၁၀၀၀၀ သတ်မှတ်ရောင်း ချပေးမည်ဖြစ်သည်။

ထွန်းထွန်းမင်း(မုဒုံ)

## ကိုလိုနီခေတ်ဦးမှသည် ယနေ့တိုင် သက်ဝင်လှုပ်ရှားဆဲ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးမှ



ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး၌ အမြန်ချောစာနှင့် ကုန်စည်များလက်ခံပေးနေစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့သည် ကိုလိုနီတို့ရုံးစိုက်ရာမြို့ဖြစ်သည့် အပြင် ပင်လယ်ရေကြောင်းခရီး၊ ကုန်းလမ်း၊ မီးရထား လမ်းတို့၏ ဌာနချုပ်သဖွယ်ဖြစ်ခဲ့သဖြင့် ရှေးဟောင်း ဝိသုကာ လက်ရာများမှာ အလွန်ပင် လှပခိုင်ခံ့အောင် တည်ဆောက်ခြင်းခံရသည်။ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ သတ်မှတ်ချက်အရပင် အဆောက်အအုံပေါင်း ၁၈၉ ခုအထိ ရှိနေသည်။

ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး၏ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်မှာ ၁၁၁၈၁ ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအားလုံးရှိ စာတိုက်ပုံစံများမှ ပေးစာများကို အချိန်မီ ပေးပို့ခံရသူတို့ထံ ရောက်ရှိအောင် ဝန်ထမ်းအင်အားသုံးကာ ယနေ့တိုင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မြန်မာဒီမိုကရေစီအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းကို ၁၉၉၇ ခုနှစ်ကတည်းက စတင်လုပ်ဆောင်လာရာ နိုင်ငံပေါင်း ၂၂၇ နိုင်ငံ အထိ ချိတ်ဆက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးမှ သိရှိရသည်။

ယခုအခါ တံဆိပ်ခေါင်းရောင်းချခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်ထား သည့် ချောထုပ်နှင့် စာများလက်ခံခြင်းနှင့် ပေးဝေခြင်း၊ ရိုးရိုးစာများ ပေးပို့ခြင်း၊ အမြန်ငွေပို့ခြင်း စသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ခေတ်စနစ်နှင့် လျော်ညီစွာ နည်းပညာအကူအညီသုံးကာ အဆင့်မြင့်တင်မှုရရှိရန် မျှော်လင့်လျက် တိုင်းပြည်တာဝန်များကို ဆက်လက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း။

# ဥရောပတိုက်သို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ဒုက္ခသည်များအရေရေ နှိင်ငံတကာရေးရာသတင်းဆောင်းပါး | ထွန်းတောက်



“ဒုက္ခသည်များကို များများကယ်ဆယ်လေ နောက်ထပ်ဒုက္ခသည်များရောက်ရှိလာရန် အားပေးလေဖြစ်မည်ကိုလည်း စိုးရိမ်ခဲ့ကြသည်။ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့သည် အစောပိုင်းကာလ၌ လေ့စားဒုက္ခသည်များ ရေလွန်သေဆုံးမှုကို မကယ်တင်ဘဲ လျစ်လျူထားခဲ့လျှင် နောက်ထပ်ဒုက္ခသည်များ မလာရောက်ရုံဘဲ ရပ်တန့်သွားနိုင်သည်ဟု ယူဆခဲ့ကြသည်။”

ယခုနှစ်အတွင်း၌ အာဖရိကဒေသမှ မြေထဲပင်လယ် ကိုဖြတ်သန်းကာ ဥရောပနိုင်ငံများသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေကြသည့် လေ့စားဒုက္ခသည်အရေအတွက်မှာ ၁၉၂၀၀၀ ခန့်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ရေလမ်းခရီးကို ဖြတ်သန်းရာတွင်လူ ၂၀၀၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း၌ လစ်ပျားကမ်းလွန်တွင် ငါးဖမ်းလှေမှောက်၌ ဒုက္ခသည် ၂၀၀ ကျော် ထပ်မံသေဆုံးသွားခဲ့သည်။

များသောအားဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသူများမှာ ဆီးရီးယား၊ အီရိယတ်၊ နှင့် ဆိုမာလီနိုင်ငံများမှဖြစ်သည်။ စစ်ဘေးဒဏ်၊ ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေးခွဲခြား ဆက်ဆံမှုဒဏ်၊ ဆင်းရဲမွဲတေမှုဒဏ်များကို ပြင်းထန်စွာခံစားနေကြရသည့်အတွက် ဒုက္ခသည်ပြည်သူများသည် ရေကြည်ရာ မြက်နုရာဥရောပနိုင်ငံများသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြရန် သက်စွန့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေကြခြင်းဖြစ်သည်။

အစောပိုင်းကာလ၌ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့သည် လေ့စားဒုက္ခသည်များကို လက်မခံဘဲပင်လယ်အတွင်းသို့ ပြန်လည်မောင်းနှင်စေလွှတ်နေခဲ့သည့်အတွက် ဒုက္ခသည် ထောင်ချီ၍ လေ့မှောက်ရေနေစေသည့်အကြောင့် အီးယူအဖွဲ့သည် နိုင်ငံရေးသိက္ခာနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာများကျဆင်းခဲ့ရပြီး နိုင်ငံတကာ လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့များ၏ ဝေဖန်ကန့်ကွက်မှုကို တွေ့ကြုံခဲ့ရသည်။

ထို့နောက်ပိုင်းတွင် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့သည် အရေးပေါ်အစည်းအဝေးပြုလုပ်၍ လျင်မြန်စွာ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ကာ ဒုက္ခသည်များရေလွန်သေဆုံးမှုမဖြစ်စေရန် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်လာသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂအရေးပေါ်အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်မှာ အချက် ၁၀ ချက်ပါသော စီမံချက်ဖြစ်ပြီး ၎င်းစီမံချက်တွင် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှုနှိမ်နင်းရေးနှင့် ဒုက္ခသည်များကို မျှဝေလက်ခံရေးအချက်များလည်း ပါဝင်သည်။

**ဒုက္ခသည်တစ်သန်း**

နိုင်ငံရေးလေ့လာသူများက မြေထဲပင်လယ်တောင်ပိုင်းမြောက်အာဖရိကနိုင်ငံများတွင် ဥရောပနိုင်ငံများသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရန်အတွက် စခန်းချ စောင့်ဆိုင်းနေကြသည့်ဒုက္ခသည်တစ်သန်းခန့်ရှိနေသည်ဟု သုံးသပ်ဖော်ပြသည်။

ယနေ့ပစ္စုပ္ပန်ကာလ၌ အာရပ်နှင့်အာဖရိကဒေသများတွင် ဆယ်စုနှစ်များစွာ ကြာမြင့်မည့်စစ်ပွဲများပိုင်းရံလျက်ရှိနေပြီး၊ နိုင်ငံများစွာမှာလည်း ဖရိုဖရဲဖြိုကွဲကျဆုံးလျက်ရှိနေသည်။

အာဖရိကဒေသ၏ အစိတ်အပိုင်းများစွာမှာ လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေး၊ ဂိုဏ်းဂဏပဋိပက္ခများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်ပျက်စီးမှု အကြီးအကျယ်ဖြစ်ပေါ်နေသည်။ စစ်ပွဲများနှင့် လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေးပဋိပက္ခများကို အကြောင်းပြု၍ ဖြစ်ပေါ်လာသော စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအရေမှာ ထိန်းချုပ်ရခက်ခဲလှသည်။

လစ်ပျား၊ ဆီးရီးယားနှင့် ယီမင်စသည်နိုင်ငံများတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးမတည်ဆောက်နိုင်သရွေ့ အီရိယတ်၊ ဆိုမာလီယာနှင့် တောင်ဆူဒန်စသည်နိုင်ငံများတွင် ကောင်းမွန်သော အစိုးရများမပေါ်ထွန်းသရွေ့ ဒီရေအလား မြင့်တက်လာမည့် စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များကိုစွဲကို

ဟန့်တားထိန်းချုပ်ရန် မလွယ်ကူလှပေ။

မည်သည့်နိုင်ငံမဆို စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေးကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်သော ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများကိုသာ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာပေးပြီး လက်ခံထားနိုင်သော်လည်း စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များကိုမူ လက်မခံလိုကြပေ။

သို့သော် တစ်ဖက်ကကြည့်လျှင် အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အာဖရိကနိုင်ငံများမှာ ဥရောပနိုင်ငံများ၏ နယ်ချဲ့ကိုလိုနီအချယ်လှယ်ခံနိုင်ငံများဖြစ်ခဲ့ပြီး ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးဆုံးပြီးနောက်ပိုင်းမှာသာ လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့်ပင် စစ်ပွဲများနှင့်လူမျိုးရေးဘာသာရေးပဋိပက္ခများထဲတွင် ကြားညှပ်ဒုက္ခရောက်နေကြသည့် ကိုလိုနီနိုင်ငံဟောင်းများမှ ပြည်သူများကို စောင့်ရှောက်ရမည့် တာဝန်မှာ ဥရောပနိုင်ငံများတွင် ရှိနေပေသည်။

မြတ်နိုးအစပြုသည့် ဥရောပနိုင်ငံများစွာသည် လေ့စားဒုက္ခသည်များကို ရှာဖွေကယ်ဆယ်သည့် လုပ်ငန်းများနှင့်

စခန်းများဖွင့်၍ ကျွေးမွေးစောင့်ရှောက်ထားရသောလုပ်ငန်းများမှာ ငွေကြေးများစွာ ကုန်ကျမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ၎င်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရန် တွန့်ဆုတ်နေခဲ့ကြသည်။

ဒုက္ခသည်များကို များများကယ်ဆယ်လေ နောက်ထပ်ဒုက္ခသည်များရောက်ရှိလာရန် အားပေးလေဖြစ်မည်ကိုလည်း စိုးရိမ်ခဲ့ကြသည်။ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့သည် အစောပိုင်းကာလ၌ လေ့စားဒုက္ခသည်များ ရေလွန်သေဆုံးမှုကို မကယ်တင်ဘဲ လျစ်လျူထားခဲ့လျှင် နောက်ထပ်ဒုက္ခသည်များ မလာရောက်ရုံဘဲ ရပ်တန့်သွားနိုင်သည်ဟု ယူဆခဲ့ကြသည်။

သို့သော် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ယနေ့အချိန်အထိ ဒုက္ခသည်များစွာ ရေလွန်သေဆုံးခဲ့ကြသော်လည်း နောက်ထပ်လာနေကြသော လေ့စားဒုက္ခသည်အရေအတွက်မှာ လျော့ကျသွားသည်ကို တွေ့ရှိနေရပေသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်နှင့်နှိုင်းစာလျှင် လေ့စားဒုက္ခသည်အရေအတွက်မှာ ဆယ်ဆမြင့်တက်နေပေပြီ။

**ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းသဘောတူညီချက်**

ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း သဘောတူညီချက်အရ ဆိုလျှင် ပဋိပက္ခများမှ ထွက်ပြေးလာသည့် ဒုက္ခသည်များ၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်လာလျှင် ၎င်းနိုင်ငံက ဒုက္ခသည်များကို ကူညီစောင့်ရှောက်ရန် တာဝန်ရှိပေသည်။ ၎င်းနိုင်ငံ၏ မဟာမိတ်နိုင်ငံများကလည်း ဒုက္ခသည်များ၏ တာဝန်ကို မျှဝေယူဆဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်သည်။

ချမ်းသာကြွယ်ဝသော နိုင်ငံများ၏ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု စီမံချက်အရ ဗီယက်နမ်လေ့စားဒုက္ခသည်တစ်သန်းကျော်မှာ အဆင်ပြေပြေဘဝအခြေချနေထိုင်ခွင့် ရရှိခဲ့သည့် အစဉ်အလာရှိခဲ့ဖူးသည်။

ယနေ့အချိန်၌ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များသည် ဒုက္ခသည်များအတွက် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာဆိုင်ရာပေါ်လစီများ ချမှတ်နိုင်ရန် ညှိနှိုင်းနေကြသည်။ ဒုက္ခသည် အရေးတစုတွင် ဥရောပခေါင်းဆောင်များသည် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားနည်းချက်များရှိနေသည်။ ဒုက္ခသည်များကို လက်ခံလိုက်ခြင်းဖြင့် အစိုးရ၏ ဩဇာအာဏာလျော့ကျနိုင်မှုနှင့် အမျိုးသားအကျိုး စီးပွားထိခိုက်လာနိုင်မှုများကိုလည်း စိုးရိမ်ပူပန်နေကြသည်။

ဒုက္ခသည်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူတို့၏ ဆန္ဒသဘောထားနှင့် လူဝင်မှုကို ဆန့်ကျင်သည့် အတိုက်အခံ ပါတီများ၏ ကန့်ကွက်မှုများကိုလည်း အာဏာပိုင်များက သတိထားနေကြသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ဒုက္ခသည်လူသား

များကို အရေအတွက်များများ လက်မခံခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ ဒုက္ခသည် ၆၂၆၀၀၀ သည် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ထဲသို့ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာတွင်တောင်းခံခဲ့ရာ ၎င်းတို့အနက် ထက်ဝက်ခန့်သာ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ပြင်သစ်နိုင်ငံက ဒုက္ခသည် ၁၅၀၀၀၊ ဗြိတိန်က ဒုက္ခသည် ၁၀၀၀၀၊ ဂျာမနီက ၄၀၀၀၀၊ ဆွီဒင်က ၃၀၀၀၀ အသီးသီးနိုင်ငံရေးဆိုင်ရာခွင့်ပေးခဲ့ကြသည်။ အခြားသော ဥရောပနိုင်ငံအများစုကမူ ဒုက္ခသည်ပြဿနာ အမြန် ပြီးဆုံးစေရန် ဆန္ဒပြုလျက်ရှိကြသည်ဟု ကြားသိရသည်။

**အီးယူ၏ စံတန်ဖိုးများ**

ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့၏ စံတန်ဖိုးများတွင် လူသားချင်းကူညီစာနာမှုဟူသော အချက်လည်း ပါဝင်လေရာ အီးယူအဖွဲ့သည် ပင်လယ်ပြင်၌ ဒုက္ခရောက်နေသော လေ့စားဒုက္ခသည်များကို ကယ်ဆယ်မှုနှင့် ဒုက္ခသည်များကို စခန်းများဖွင့်၍ ကျွေးမွေးစောင့်ရှောက်ထားသည့် ဥရောပနိုင်ငံများအား ကူညီထောက်ပံ့မှုများကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်နေသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ လေ့စားဒုက္ခသည်များကို အတိတ်ကမ်းခြေစောင့် သင်္ဘောများက ကယ်ဆယ်ရေးပြုလုပ်ခဲ့ရာတွင် အီးယူ၏ ထောက်ပံ့မှုမှာ မရှိသလောက်ပင်နည်းပါးခဲ့သည်။

ထို့ပြင် လူမောင်းခိုကုန်ကူးမှုကျူးလွန်သူများကို အရေးယူနှိမ်နင်းရာတွင် အီးယူအဖွဲ့အနေနှင့် ထိထိရောက်ရောက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်။ မြောက်အာဖရိကနိုင်ငံများမှ ထွက်ခွာလာသည့် လေ့စားဒုက္ခသည်များသည် များသောအားဖြင့် တူနီးရှားကမ်းခြေမှ မိုင် ၇၀ ကွာဝေးသည့် အီတလီနိုင်ငံပိုင် လန်ပီဒူဆာ (Lampedusa) ကျွန်းသို့ ဦးတည်လာလေ့ရှိသည်။

အီးယူအဖွဲ့အနေနှင့် လန်ပီဒူဆာကျွန်းတွင်လည်း ကောင်း၊ မြေထဲပင်လယ်တောင်ပိုင်းရှိ တူနီးရှားကဲ့သို့ နိုင်ငံများတွင်လည်းကောင်း၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးရုံးခွဲများဖွင့်လှစ်ကာ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာလျှောက်ထားသူများကို စနစ်တကျစစ်လက်ခံနိုင်ပါက လေ့စားဒုက္ခသည် သေကျေမှုများ အလွန်လျော့ကျသွားနိုင်သည်ဟု နိုင်ငံရေးလေ့လာသူများက အကြံပေးကြသည်။

သို့သော် မြောက်အာဖရိကနိုင်ငံများတွင် အီးယူလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးရုံးခွဲများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန်မှာ အိမ်ရှင်နိုင်ငံများကို ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးခြင်းနှင့် အခြားသော စိန်ခေါ်မှုများရှိနေသဖြင့် မလွယ်ကူလှကြောင်း ဝေဖန်ထောက်ပြသူများ ရှိနေသည်။

**ရယ်စရာ မောစရာ ဟာသပဒေသာ**

**နားရက်ရအောင်လုပ်ပြမယ်**

ရုံးဝန်ထမ်းနှစ်ဦး စကားပြောနေကြသည်။  
အမျိုးသမီးဝန်ထမ်း- “ကျွန်မတို့ ဘော်စ် ကျွန်မတို့ ဒီနေ့ နားရက်လေးအောင်လုပ်ပြမယ်”  
အမျိုးသားဝန်ထမ်း- “ဘယ်လိုလုပ်မှာလဲ”  
အမျိုးသမီးဝန်ထမ်း- “စောင့်ကြည့်လိုက်လေ”  
ပြောပြောဆိုဆိုဖြင့်အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းသည် မျက်နှာကြက်တွင် တွယ်တက်နေလိုက်သည်။  
အခန်းထဲသို့ ဘော်စ်ဖြစ်သူ ဝင်လာသောအခါ-  
ဘော်စ်- “ဘာလုပ်နေတာလဲ”  
အမျိုးသမီးဝန်ထမ်း- “ကျွန်မက မီးသီးလေ”  
ဘော်စ်- “ဟာ မင်းဒီမှာအလုပ်လုပ်နေတာကြာပါပြီ။ ဘယ်လိုဖြစ်သွားတာလဲ။ မင်း ဒီနေ့ နားဖို့တော့လိုအပ်နေပြီ”  
ထိုစဉ်အမျိုးသားဝန်ထမ်းကလည်း အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းနောက်သို့ လိုက်သွားရာ-  
ဘော်စ်- “ဟေ့ မင်းကဘယ်သွားမလို့လဲ”  
အမျိုးသားဝန်ထမ်း- “ကျွန်တော်လည်း ဒီနေ့အိမ်ပြန်နားမဖြစ်မယ်။ ကျွန်တော်က မှောင်ရင် အလုပ်မလုပ်တတ်လို့ပါ”

**ဆီလျော်အောင်ပြန်ဆိုထားသည်- ချမ်းမြတ်သော်စင်**

# ကျိုက္ကသာ မြို့ဟောင်းသို့

မောင်သာ(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာနသည် ဝန်ကြီးဌာနကချမှတ်ထားသော “သမိုင်းဝင် ရှေးဟောင်းဒေသများ၊ အဆောက်အအုံများ၊ ရှေးဟောင်းပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်း ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရန်”ဟူသည့် မူဝါဒနှင့် အညီ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိနေသည့် ရှေးဟောင်းမြို့ဟောင်း ၃၅၀ ကျော် အနက် မြို့ဟောင်း ၃၀ ခန့်ကို တူးဖော်ထိန်းသိမ်းထားခဲ့ရာ မြန်မာ့ပြည်နယ် ကျိုက္ကသာမြို့နယ်ရှိ ကျိုက္ကသာ မြို့ဟောင်းသည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပေသည်။

ကျိုက္ကသာသည် ကျိုက်ထိုမြို့နှင့် မုပွလင်အကြား စစ်တောင်းမြစ်၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းတွင်တည်ရှိပြီး မီး ရထားလမ်းအတိုင်း ကျိုက်ထိုမြို့မှ ခုနစ်မိုင်နှင့် မုပွလင်မှ ခြောက်မိုင်ခန့် ကွာဝေးသည်။ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် မီးရထားလမ်းသည် ကျိုက္ကသာမြို့ရိုး ကို ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ထားသဖြင့် ကျိုက္ကသာသည် နှစ်ပိုင်းဖြစ်နေကာ ရထားလမ်းအရှေ့ပိုင်းကို ကော့စန်ဟု ခေါ်ပြီး ရထားလမ်းအနောက်ပိုင်းကို ကျိုက္ကသာဟု ခေါ်ကြသည်။ ကော့စန် နှင့် ကျိုက္ကသာနှစ် ရွာပေါင်းကာ ကျိုက္ကသာ ကျေးရွာအုပ်စုအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည်။ ကျိုက္ကသာရွာ သည် စစ်တောင်းမြစ်ကမ်းဘက် မြေပြန့်ပိုင်းတွင်ရှိပြီး ကော့စန်ရွာက အတွင်းဘက်ကုန်းပိုင်းတွင် တည်ရှိ သည်။



မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၇ ဒီဂရီ ၂၀ မိနစ် ၃၀ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၅၅ မိနစ်တွင် တည်ရှိနေ သည့် ကျိုက္ကသာသည် ယခုအခါတွင် အိမ်ခြေ ၁၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး လူဦးရေ ၆၇၀၀ ကျော် နေထိုင်လျက်ရှိသည်။ ဒေသနေပြည်သူအများစုသည် လယ် ယာလုပ်ငန်းနှင့် ကွမ်းရွက်စိုက်ပျိုးခြင်း လုပ်ငန်းများဖြင့် အသက်မွေးကြ သည်။ ကျိုက္ကသာသည် သစ်တော ဦးအောင်မြင်က ကောင်းကင်ဓာတ်ပုံ များမှတစ်ဆင့် မြင်တွေ့ခဲ့ရသဖြင့် ၁၉၈၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ကိုယ်တိုင်ကွင်းဆင်း ဖော်ထုတ် ပေးခဲ့သည့် မြို့ဟောင်းဖြစ်သည်။ ဦးအောင်မြင်သည် မြို့ဟောင်း အတွင်းရှိနေသော ကျိုက္ကသာရွာကို အစွဲပြု၍ ကျိုက္ကသာမြို့ဟောင်းဟု အမည်ပေးခဲ့သည်။ ရှေးဟောင်း သုတေသနဦးစီးဌာနက ကျိုက္ကသာ မြို့ဟောင်းကို ၁၉၈၆ ခုနှစ်တွင် တူးဖော်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ခေတ္တရာ၊ ဟန်လင်း၊ ဝိသုဒ္ဓိ၊ မိုင်းမော၊ ဝတီးတို့သည်လည်းကောင်း၊ ရခိုင်မြို့ဟောင်းများဖြစ်သည့် ဝေသာ လီနှင့် ညေဝတီတို့သည်လည်းကောင်း မြို့ရိုးများလုံးပိုင်းနေသည်ကို မြင်ကြ ရပေသည်။ ပဲခူးနှင့် သထုံမြို့ဟောင်း များသည် စတုဂံပုံမြို့ထောင့်များ ရှိကြသဖြင့် မြို့သက်တမ်း အလွန် ရှေးမကျကြောင်း သမိုင်းပညာရှင် ဒေါက်တာသန်းထွန်းက ရေးသားခဲ့ သည်။ ထို့ကြောင့် ပညာရှင်များက ကျိုက္ကသာသည် ပဲခူး၊ သထုံမြို့ဟောင်း များထက် ကာလစောစွာတည်ဆောက် ခဲ့သည့် မြို့ဟောင်းတစ်ခုဖြစ်ဖွယ် ရှိကြောင်း သုံးသပ်ကြသည်။

ဓာတ်ပုံများမှ မြန်မာ့ရှေးဟောင်း မြို့တော်များ”စာအုပ်ကို ပြုစုခဲ့သူ ဦးအောင်မြင်က “ကျိုက္ကသာ တည်ရှိ သည့်ကျိုက်ထိုမြို့နယ်သည် အရှေ့ ဘက်နှင့်တောင်ဘက်၌ မြို့ဟောင်း များပေါများသည့် ဘီးလင်းနယ်၊ သထုံနယ်တို့နှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိ သည်။ အနောက်ဘက်တွင်လည်း ရှေးဟောင်းရာများ ပေါများသည့် ဒေါက်တာသန်းထွန်းက ရေးသားခဲ့ သည်။ ထို့ကြောင့် ပညာရှင်များက ကျိုက္ကသာသည် ပဲခူး၊ သထုံမြို့ဟောင်း များထက် ကာလစောစွာတည်ဆောက် ခဲ့သည့် မြို့ဟောင်းတစ်ခုဖြစ်ဖွယ် ရှိကြောင်း သုံးသပ်ကြသည်။

ဖြစ်နေပြီး ကျိုက္ကသာ၏ အရှေ့ဘက် အချက်အချာကျပုံကို ထောက်ကူ ဖော်ညွှန်းနေခြင်းဖြစ်သည်”ဟု သူ၏ စာအုပ်တွင် ရေးသားခဲ့ပေသည်။ လွန်ခဲ့သောလက ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ နှင့်အတူ ကော့ထင်၊ ဘိုရားကြီး၊ မုတူမုရွာများကို ဖြတ်သန်းပြီး ကျိုက္ကသာမြို့ဟောင်းသို့ ကျွန်တော် ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။ ကျိုက္ကသာအရှေ့ မြို့ရိုးအပြင်တွင် ခံတပ်ငယ်များအဖြစ် အသုံးပြုခဲ့ဟန်တူသော ဝင်ကျောက် ကုန်းလိုက်ပုဂ္ဂိုလ်များရှိရာ ရှေးဟောင်း သုတေသနဦးစီးဌာနက ထိန်းသိမ်း ထားသော မုဆိုးမဂူသို့ ရောက်ရှိခဲ့

သည်။ ပါးစပ်ရာဇဝင်များအရ မုဆိုးမ ဂူသည် သထုံပြည်ပျက်ပြီးနောက် မွန်မီဖုရားတစ်ပါး လာရောက်ပုန်း အောင်းရာ နေရာဖြစ်သည်ဟု ဆို ကြသည်။ လူများခိုအောင်းနိုင်ရန် ဝင်ကျောက်ကုန်းကို တူးထားသည့် မုဆိုးမဂူသည် လူလုပ်လိုက်တစ်ခု ဖြစ်ပြီး အတွင်းတွင် အတန်ငယ် ကျယ်ဝန်း၍ လူများကောင်းစွာ ခိုအောင်းနိုင်သည့် နေရာတစ်ခုဖြစ် သည်။ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနက ပြုကျ နေသောနေရာကို ပြုပြင်ကာ မုဆိုးမဂူအား ထိန်းသိမ်းထားသည်။ ရှေးဟောင်းသုတေသန ဦးစီးဌာန နှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနသည် မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ရှေးဟောင်း နေရာ ၁၂ ခုကို ထိန်းသိမ်းထား သည့်အနက် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်တွင် ရှေးဟောင်းနေရာသုံးခုရှိရာ ကျိုက် ထီးရိုးဆံတော်ရှင် စေတီတော်၊ ကျိုက္ကသာတွင်တူးဖော်ခဲ့သော ကုန်း အမှတ်(၇)နှင့် မုဆိုးမဂူတို့ဖြစ်ကြသည်။

ကျိုက္ကသာ မြို့ဟောင်းသည် သထုံမြို့ဟောင်းနှင့် အရွယ်တူဖြစ်ပြီး ပဲခူးမြို့ဟောင်းထက် အနည်းငယ် သေးကာအရှေ့အနောက် တစ်မိုင် ခွဲနှင့် တောင်မြောက် တစ်မိုင်နီးပါး ခန့်ရှိသည်။ မြို့အကျယ်အဝန်း ၆၆၇ ဧကအတွင်း မြို့ရိုးနှစ်ထပ်ရှိသည်။ မြို့အတွင်းပိုင်းတွင် စတုဂံပုံရှိသည့် နန်းတော်ရာဟု ယူဆဖွယ်ရှိသော နေရာသည် ၉၀ ဒဿမ ၅ ဧက ကျယ်ဝန်းသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရှေးကျသော မြို့ဟောင်းများ၏ မြို့ရိုး များသည် ဝန်းပိုင်းသော ပုံသဏ္ဍာန် ရှိကြပြီး မြို့ရိုးလေးထောင့်ပုံဖြစ်နေ လျှင်လည်း မြို့ရိုး၏ ထောင့်အနား များကို ပိုင်းထားလေ့ရှိသည်။ ယူမြို့ ဟောင်းများဖြစ်ကြသည့် သရေ

ကျိုက္ကသာမြို့ဟောင်း၏ ထူးခြား ချက်မှာ မြို့၏ဝန်းကျင်တွင် ခံတပ် များနှင့် ခံတပ်မြို့ဟောင်းများ ဝန်းရံ ထားခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ကျိုက္ကသာ မြို့ဟောင်းကို စစ်တောင်းခံတပ်၊ ကော့ထင်၊ ကတ်တစ်၊ ကတိုက်ကြီး၊ ကတိုက်လေး၊ ကေလာသ၊ အရက် သမ၊ ဝင်းက စသည့်ခံတပ်မြို့ဟောင်း ငယ်များက ဝန်းရံနေသည်ကို တွေ့ မြင်ရသည်။ ထိုသို့ခံတပ်ငယ်များဝန်းရံ ထားသည်ကို ထောက်ခြင်းအားဖြင့် ကျိုက္ကသာသည် ထိုဒေသတွင် အရေး ပါသော မြို့တစ်မြို့ဖြစ်နိုင်ကြောင်း ပညာရှင်များက ယူဆကြသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း “ကောင်းကင်



ကျိုက္ကသာမြို့ဟောင်း၏အတွင်း မြို့ရိုးအလယ်တွင် ကျိုက်ခနဲဟု ဘွဲ့အမည်ရှိသော ရှေးဟောင်းဘုရား ကြီးတစ်ဆူနှင့် မြို့အနောက်တောင် တွင် ဆုတောင်းပြည့် ရှေးဟောင်း စေတီတော်ကြီး တစ်ဆူရှိခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ယခုအခါတွင် ယင်းတို့ကို ပြုပြင်မွမ်းမံလိုက်ကြ သဖြင့် ရှေးဟောင်းစေတီများဟု မခေါ်နိုင်တော့ပါချေ။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာလူမျိုးအများစုသည် ဗုဒ္ဓ သာသာနာတော်အပေါ် ကြည်ညို သဒ္ဓါစိတ်ကြီးမားမှုကြောင့် စေတီပုထိုး ကျောင်းတန်များ ဟောင်းနွမ်းနေလျှင် အမြင်မတင့်တယ်ဟု ခံယူလေ့ရှိကာ လှပသစ်လွင်စေရန် ပြုပြင်မွမ်းမံလို ကြပေသည်။ စာမျက်နှာ ၂၂၁၄

ပညာရှင်များက ကျိုက္ကသာသည် ပဲခူး၊ သထုံမြို့ဟောင်းများထက် ကာလစောစွာတည်ဆောက်ခဲ့သည့် မြို့ဟောင်းတစ်ခုဖြစ်ဖွယ်ရှိကြောင်း သုံးသပ်





# ၁မိနစ် ၁၆၁/-

သုံးစွဲသူ (၁၀) သန်းနဲ့  
ပို့..ပို့ပြီးဆက်သွယ်၊ ပို့..ပို့ပြီးပျော်ရွှင်ကြမယ်။



## စူပါပွား

တယ်လီနော့ဖုန်းအချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုခ

၁မိနစ် ၁၆၁ ကျပ်

အခြားဖုန်းများသို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုခ

၁မိနစ် ၂၃ ကျပ်

SMART အင်တာနက် သုံးစွဲခ

၁မိနစ် ၆ ကျပ်

SUP ON ဟု ရိုက်ပြီး 365 သို့ SMS ပေးပို့ခြင်းဖြင့် စူပါပွားကို ရယူနိုင်ပါသည်။

အသေးစိတ်အချက်အလက်များအတွက် 979 (သို့) နီးစပ်ရာတယ်လီနော့ဆိုင်များသို့ ဆက်သွယ်ပါ။







**သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်းစက္ကူဒါနဆေးရုံ(ရန်ကုန်) ၅၀-ကြိမ်မြောက် (စက်တင်ဘာလ ၁၂၊ ၁၃)အလင်းဒါနပြုလုပ်ပါမည်။**

သီတဂူဆရာတော်ကြီး၏ လမ်းညွှန်မှု၊ တပည့်ဖြစ်သူ ရွှေပြည်ဟိန်းဆရာတော် ဦးဆောင်မှု၊ မျက်စိအထူးကုပါမောက္ခ(ငြိမ်း) Dr. Mya Aung ကြီးကြပ်မှုနှင့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက လုပ်အားဒါနပြု၍ သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်းစက္ကူဒါနဆေးရုံ၌ ဩဂုတ်လ(၁၅)ရက်၊ (၅၀)ကြိမ်မြောက်အထိ မျက်စိဝေဒနာရှင် (၃၀၀၀)ဦးတို့အား စစ်ဆေးကုသခြင်းနှင့် (၆၄၃၀)ဦးအား ခွဲစိတ်ကုသအလင်းဒါနပြုလုပ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ စက်တင်ဘာလ(၁၂၊ ၁၃)ရက်များတွင် ဦးရေ(၆၅၆၀ ပြည့်) (၅၀) ကြိမ်မြောက် အလင်းဒါနပေးလှူမည်ဖြစ်ရာ ဩဂုတ်လ (၂၉)ရက် တစ်ရက်တည်းသာ နံနက်(၇)နာရီမှစ၍ စာရင်းသွင်းလက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်း စက္ကူဒါနဆေးရုံ၊ ရွှေပြည်ဟိန်းကျောင်း - ၁၆ ရပ်ကွက်၊ ပြည်သာယာ၊ ရန်ကင်း၊ [ကျိုက္ကသံစုပါဝမ်း၊ တာမွေလေးသံလမ်းအနီး] ဖုန်း ၅၄၀၄၉၃၊ ၀၉-၇၃၀၅၆၅၆၉

**ဖိတ်ကြားလွှာ**

ပရိယတ္တိသာသနာ့နဂါယာန် ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီး၏ အကျိုးတော်ဆောင်ရွက်မှုကထိကဆရာတော်ကြီးများအားချီးကျူးဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲ

ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင် ရန်ကုန်မြို့လုံးဆိုင်ရာ ပရိယတ္တိသာသနာ့နဂါယာန် ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီး၏ (၈၉) ကြိမ်မြောက် အကျိုးတော်ဆောင်ရွက်မှုကထိကဆရာတော်ကြီးများအား ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲနှင့်အစီအစဉ်/ငွေပဒေသာပင်အလှူရှင်များအား မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုလှူပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အသင်းသားအလှူရှင်များ ကြွရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**\* အစီအစဉ် \***

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် ။ ။ ၁၃၇၇ ခုနှစ် ဝါခေါင်လပြည့်နေ့၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၃၀ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့၊

ကျင်းပမည့်အချိန် ။ ။ နံနက် ၉:၀၀နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ ။ ။ အမှတ်(၇၇/၇၉)အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

အမှုဆောင်အဖွဲ့  
ပရိယတ္တိသာသနာ့နဂါယာန်ရန်ကုန်ဆန်လှူအသင်းကြီး  
ဖုန်း-၅၃၇၉၂၈၅၂၃၆၉၄၅၃၆၂၃၅

**မွေးနေ့ဆုမွန်လွှာ**

ဒေါက်တာ ဆုမြတ်နိုး(အလုပ်သင်ဆရာဝန်)၊ မ/ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး မခိုင်စံပယ် Final Part I(ဆေးတာဝန်သို့လ-၂)

ဩဂုတ်လတိုင်းမှာကျရောက်သော သမီးလေးတို့၏မွေးနေ့ပေါင်းများစွာမှာ ကျန်းမာပျော်ရွှင်ပါစေ၊ လူအများက ချစ်ခင်လေးစားအားထားရသော၊ ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် သမားကောင်းသမားတော်လေးများဖြစ်ကြပါစေလိုချစ်တဲ့ ဖေဖေနဲ့မမမေက ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလိုက်ပါတယ်။

ချစ်ဖေဖေ ဦးစောသောမတ်(စ်) 1<sup>st</sup> Engineer(F.G)  
St.John Shipping Co.,Ltd.  
ချစ်မမေမေ- ဒေါ်အေးအေးမြင့် B.Sc(Phys.)

**အသိပေးကြေညာချက်**

၁။ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဗိုလ်မှူးဗထူးလမ်း၊ ဗိုလ်ဗထူးတန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာ စီမံကိန်းရှိ တိုက်ခန်း ၄၄၈ခန်းမှ ငွေအကျေပေးသွင်းပြီး အခန်း ၂၈၅ ခန်းအား တိုက်ခန်းဝယ်ယူခွင့်ရရှိသူများသို့ အခန်းသော့များအပ်နှံပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ တိုက်ခန်းဝယ်ယူခွင့်ရရှိသူများ၏ ငွေပေးငွေယူသဘောတူစာချုပ်အပိုဒ်(၄) ပိုဒ်ခွဲ (က) တွင် တိုက်ခန်းတန်ဖိုးအား ပေးသွင်းရမည့်နေ့မှရက်၃၀အတွင်းပေးသွင်းရန်နှင့် ပေးသွင်းခြင်းမရှိပါက ကျော်လွန်သည့်နေ့ရက်တစ်ရက်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀/- (ကျပ်တစ်သောင်း တိတိ)နှုန်းဖြင့် နောက်ကျဒဏ်ကြေးပေးဆောင်ရမည်ဟုပါရှိပြီး ငွေပေးချေရမည့် အစီအစဉ်အား စာချုပ်တွင် ပူးတွဲဖော်ပြထားရှိပါသဖြင့် ငွေပေးသွင်းရန် ကျန်ရှိသူများမှ ၃၀-၉-၂၀၁၅ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နောက်ဆုံးထားပေးသွင်းကြပါရန်နှင့် ပေးသွင်းခြင်းမရှိပါက သဘောတူစာချုပ်ပါအတိုင်း နောက်ကျဒဏ်ကြေးများပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး  
အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)  
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည်**

ရန်ကုန်မြို့ရှိ အထပ်မြင့်ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ မန္တလေးမြို့ရှိ Shopping Centre နှင့် ပုဂံမြို့ရှိ 4 Stars အဆင့်ရှိ Hotel တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းများ အမြန်အလိုရှိသည်။

၁။ Senior Engineer (M&E) ကျား (၅)ဦး  
B.E,B.Tech,A.G.T.I.(EP,MP)ဘွဲ့ ရှိလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၇)နှစ်အထက်၊ အသက်(၃၅)နှစ် နှင့် အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၂။ A.E (M&E) ကျား (၅)ဦး  
B.E,B.Tech,A.G.T.I.(EP,MP)ဘွဲ့ ရှိလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်၊ အသက်(၃၀)နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၃။ S.A.E (M&E) ကျား (၅)ဦး  
B.E,B.Tech,A.G.T.I.(EP,MP)ဘွဲ့ ရှိလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၃)နှစ်၊ အသက်(၂၅)နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၄။ Safety Officer/ Safety Supervisor ကျား (၃)ဦး  
ဘွဲ့ ရှိ Safety ကျွမ်းကျင်လက်မှတ်ရရှိသူ၊ Construction Safety လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၃)နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၅။ Chief QC/QS ကျား/မ (၃)ဦး  
B.E,B.Tech,A.G.T.I (Civil)ဘွဲ့ ရှိလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၁၀)နှစ်အထက်ရှိသူ၊ အသက်(၅၀)နှစ်ထက်မကြီးသူဖြစ်ရမည်။

၆။ Sr:QC/QS ကျား/မ (၃)ဦး  
B.E,B.Tech,A.G.T.I(Civil)ဘွဲ့ ရှိလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်အထက်ရှိသူ၊ အသက်(၂၅)နှစ်အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၇။ Sales & Marketing Manager ကျား/မ(၂)ဦး  
ဘွဲ့ ရှိ Sales & Marketing လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်နှင့်အထက်ရှိသူ၊ အသက်(၄၅)နှစ်ထက်မကြီးသူဖြစ်ရမည်။

၈။ Admin/HR Manager ကျား/မ(၂)ဦး  
ဘွဲ့ ရှိ အုပ်ချုပ်မှုနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာဒီပလိုမာရရှိထားသူ၊ အတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်ရှိသူ၊ အသက်(၄၅)နှစ်ထက်မကြီးသူ ဖြစ်ရမည်။

၉။ Chief Accountant / Chief Auditor မ (၂) ဦး  
B.com, CPA, ACCA, DA ဘွဲ့ ရရှိသူ၊ Accounting Software အား အသုံးပြုနိုင်သူ၊ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၅)နှစ်နှင့်အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၁၀။ Accountant မ (၂) ဦး  
B.com, LCCI (Level 3-UK) အောင်မြင်ပြီးသူ၊ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၂)နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၁၁။ Auditor မ (၂) ဦး  
- B.com, LCCI (Level 3-UK) အောင်မြင်ပြီးသူ၊ စာရင်းစစ်လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး(၂)နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၁၂။ Store Keeper ကျား(၅) ဦး  
- ဘွဲ့ ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ စစ်ဆေးနိုင်သူ၊ စာရင်းရေးဆွဲနိုင်သူ၊ အတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၃)နှစ်ရှိသူဖြစ်ရမည်။

၁၃။ မော်တော်ယာဉ်မှူး ကျား (၁) ဦး  
-ဘွဲ့ ရှိ ယာဉ်ပြင်ဆင်မှုအပိုင်းအားတတ်ကျွမ်းနားလည်ရမည်၊ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၃)နှစ်ရှိသူဖြစ်ရမည်။  
(ရာထူးအလိုက်) ပညာရပ်ဆိုင်ရာအလိုက် Computer ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။

လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေးရာဇဝင် CV Form ပညာအရည်အချင်းထောက်ခံစာ မိတ္တူနှုန်းငါးသားစစ်ရေး ကတ်မိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမိတ္တူ၊ တစ်လအတွင်းရယူထားသော ရုပ်ကွက်ထောက်ခံစာမူရင်း၊ ရ်စခန်းထောက်ခံစာ မူရင်း၊ ကာလာဇာတ်ပုံ(၂)ပုံ အခြားတင်ပြလိုသော အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းတို့နှင့် အတူ(၁၀)ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်(သို့) E.mailဖြင့် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

လျှောက်ထားရမည့် လိပ်စာ-(ဝန်ထမ်း/စီမံရေးရာဌာန) ၂၃/ C သုခဝတီလမ်း(၆)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း ၀၁-၆၆၀၅၀၀၃၊ ၀၁-၆၆၀၅၀၀၄၊ ၀၁-၆၆၀၅၀၀၄၊ ၀၁-၆၆၀၅၀၀၄၅၊ (လိင်းခွဲ ၀-၂၁၇) Email address: hrdeptmgw@gmail.com  
(ဝန်ထမ်း/စီမံရေးရာဌာန)၊ (၆)လွှာ၊ ခိုင်းမွန်းပလာဇာ၊ (၇၈)လမ်းနှင့် ( ၃၃x၃၄ ) လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။  
ဖုန်း ၀၂-၆၉၃၇၁၊ ၀၂-၆၉၃၇၁၊ ၀၂-၆၉၃၇၂ (လိင်းခွဲ - ၀)

**ရွှေဒါန**

**ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု မှ ဆေးဝါးများလှူဒါန်းပါမည်**

ရွှေပါရမီကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ရေဘေးသင့်ဒေသအသီးသီးတွင် ပါဝင်ကယ်ဆယ် ကူညီနေကြသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများအတွက် လိုအပ်သည့် ဆေးဝါးများကိုတိုက်ရိုက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုပါသဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များ သို့ ရုံးချိန်အတွင်းဆက်သွယ်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

**ရွှေပါရမီကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု သို့ ဆေးဝါး၊ ရေဘေးတွင် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်း နှင့် ငွေကြေးများ လှူဒါန်းလိုသော အလှူရှင်များကိုလည်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။**

● ရုံးခန်း - အမှတ် (၁၉) / A၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း - ၀၁-၂၄၉၅၇၃၊ ဖက်စ် - ၀၁-၃၈၅၀၄၄

● ဦးသိန်းထိုက်ဦး - ၀၉-၅၀၀၀၄၃၉ (Ph / Viber)

● ဦးစန်မင်း - ၀၉-၇၃၀၅၆၅၃၂ (Ph / Viber)

● ဦးငွေမြင့် - ၀၉-၅၀၀၀၄၂၇ (Ph / Viber)

● ဦးငွေအောင် - ၀၉-၅၁၅၃၃၄၈ (Ph / Viber)

ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ် နိုင်ပါသည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 4H/9288 TOYOTA LANDCRUISER, S/W(4X4)R ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ခန်းစန်းခင် ၁၃/မဆာ(နိုင်) ၀၆၃၅၆၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် မြေကြီးပြည်သူ့ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မုဆယ်)၊ (မုဆယ်မြို့)

**အလိုရှိသည်**

၁။ စက်ချုပ်ကျွမ်းကျင် - မ ၁ ဦး

၂။ စီးကွင်းနှင့် လက်ပန်းထိုးကျွမ်းကျင် - မ ၁ ဦး

ဆက်သွယ်ရန် - ROZEY ZAN (အေးခိုင်စံ)

အမှတ် 7-E၊ အေးသာယာလမ်းသွယ်၊ မာန်အောင်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၄၃၃၇၂၃၃၊ ၀၉-၄၂၀၀၆၇၂၄၊  
၀၉-၇၉၃၄၉၆၈



Fame Mega Fashion Design & Tailoring Training Centre (ပညာဒါနသင်တန်း)

သေတိမိဂ္ဂပုဂ္ဂိုလ် စတိုင်ကျကျသင်ပေးသော အထက်အား ဒီဇိုင်း ဖြစ်လို့သူများအတွက် ပညာဒါနသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၈)ကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါ၍ မိတ်ပါဝင်စားသူများ (၃၁-၈-၂၀၁၅) နောက်ဆုံးထား၍ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့မအဆင့်မြင့်ရေးတည်ဆောက်ရေးကော်မတီ ကျိုက်မရောမြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနပိုင် အောက်ဖော်ပြပါ အခန်း/အဆောက်အအုံ/မြေ/သို့လှောင်ရုံများအား (၃)နှစ်သက်တမ်း၊

မိုးကုတ်ပိပသာနာတရားစခန်းပွဲ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးမြောက်ရပ်ကွက်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ဗန္ဓာပင် မှတ်တိုင်၊ လိပ်ပြာကန်တိုက်၊ မြတ်တန်ခွန်စာသင်တိုက်တွင် ၁၃၇၇ခုနှစ် ဝါခေါင်လပြည့်ကျော်

ကမ-၃ ပျောက်ဆုံးကြောင်း လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၁၀၈/၈၇၄၄ Lifan 125 သုံးဘီးလက်ဝယ်ရီသု တောင်ကုတ်မြို့ ကပ်ပိုင်

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း သယ်ဆောင်မှုကြီးကြီးကြားကြားဖြင့်လုပ်ကိုင်အမှတ် (၁၁၀/က)၊ ဧရိယာ ၀၃၁၈၀၂၇ ဧက၊ နှစ်ပင်

အကြောင်းပြရန်ပေးသည့်အကြောင်းကြားစာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် ၂၀၁၅ ခုနှစ် တရားမပြင်ဆင်မှုအမှတ် ၁၂၇

နှိုးဆော်အပ်ပါသည် ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ် ၁၉၈၂(မြို့ပြ)ကျောင်းသား/သူများ၏ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပုဇွန်အား ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည့် စစ်ပါသဖြင့်

ရွှေပီရနီ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေး အမှတ်(၁၉) A - ၂၊ ဝိုင်းရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း ၀၀-၂၄၉၅၇၃၊ ၀၀-၃၈၅၀၄၄

ရွှေခံအိမ်အဆင့်မြင့်တည်းခိုခန်း ပန်းဆိုးတန်းလမ်းအောက်ဘာလောက်မှ ရှမ်းခပ် သေခံတံဆိပ်၊ ခလဘက်ကမ်းရောက်လျှင် ဝိုင်းခပ်ဆိပ်ကလေးစီး၊

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 5E/4156 Toyota Toyoace TRY, L/T (4x2) ယာဉ်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော်မောင်မျိုးဝင်း ၁၃/လလန(နိုင်)၀၇၀၄၅၆၈ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်

လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်

ဖခင် အမည်မှန် လားရှိုးမြို့၊ အမှတ်(၈) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း







# ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ပိသားစုများ တတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

စာမျက်နှာ-၅

## ဖက်တောကြီးရွာ၌တွေ့သော ဆင်ခြောက်ကောင် နတ်မောက်မြို့ သရက်ချောင်းကျေးရွာအနီးမှ ထွက်ခွာလာခဲ့သော ဆင်များဖြစ်ကြောင်း သိရ

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

မိတ္ထီလာ ဩဂုတ် ၂၂

မိတ္ထီလာမြို့နယ် ညောင်ပင်လျှိုကျေးရွာအုပ်စု ဖက်တောကြီးကျေးရွာ ဖက်တောချောင်းအနီး ဩဂုတ် ၂၁ ရက်က တွေ့ရရှိခဲ့သော တောဆင်ရိုင်းခြောက်ကောင်သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် သရက်ချောင်းအနီးမှ စတင်ထွက်ခွာလာခဲ့သောဆင်များဖြစ်ကြောင်း ရွှေ့နတ်ကယ်တောင် သာသနာပြုနယ်မြေအနီး နေထိုင်သူ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

“တောဆင်ရိုင်း ခြောက်ကောင်က သရက်ချောင်းကျေးရွာသားတွေက သူတို့ယာခင်းတွေဖျက်မှာစိုးလို့ လူစုလူဝေးနဲ့ သံပုံးတွေတီးမောင်းထုတ်လိုက်ကြလို့ အဲဒီကနေ ရွှေ့နတ်ကယ်တောင်ဆရာတော်ကြီး တည်ထားတဲ့ စေတီအနီးက တောထဲကို ဩဂုတ် ၁၈ ရက် နံနက် ၆ နာရီက စတင်ရောက်ရှိလာကြတာပါ။ စေတီတော်ရင်ပြင်အနီးမှာ ဆင်ခြောက်ကောင်စလုံး တစ်နေ့ကုန်နေတယ်။ လူတွေက ပါးတစ်ရိုက် အကွာလောက်က ဝိုင်းကြည့်ပေမယ့် ရန်မူတာမျိုးမရှိဘူး။ ညနေပိုင်း ရောက်တော့ဆရာတော်သီတင်းသုံးတဲ့ ကျောင်းဆောင်ဘက် ရောက်လာတယ်။ ဆရာတော်တပည့်ဒကာတွေက ရန်မူမှာစိုးလို့ ဓာတ်မီးတွေ ဝိုင်းထိုးပြီး မောင်းထုတ်လိုက်တော့ ရွှေ့နတ်ကယ်တောင်ရဲ့ အနောက်တောင်ဘက်မှာရှိတဲ့ စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၄ □

## အာဆီယံတစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးဆုပေးပွဲတွင် အောင်သူနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ဆုရရှိ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၂

အာဆီယံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ AFF Awards Night 2015 ဆုပေးပွဲကို ယနေ့ညပိုင်းက ရန်ကုန် မြို့ရှိ Novotel ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ အောင်သူက အကောင်းဆုံးလူငယ်ကစားသမားဆုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က အကောင်းဆုံးဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဆုတို့ ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းဆုပေးပွဲတွင် ဆု ၁၈ ခု ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး အကောင်းဆုံးလူငယ်ကစားသမားဆုကို အောင်သူ (မြန်မာ)၊ အကောင်းဆုံး ဖူဆယ်ကစားသမားဆုကို ဂျက်ဆီဒါ(ထိုင်း)၊ အကောင်းဆုံး ဖူဆယ်အသင်းဆုကို ထိုင်းလက်ရွေးစင်အသင်း၊

စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁ ❖

အာဆီယံ တစ်နှစ်တာ အကောင်းဆုံး လူငယ်ကစားသမား ဆုရရှိသူ အောင်သူ ဆုတံဆိပ် လက်ခံစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်



## မန်ယူတို့ အိမ်ကွင်း၌ နယူးကာဆယ်ကို ခြေအသာဖြင့်ကစားသော်လည်း ဂိုးမရှိသရေဖြင့် အဆုံးသတ်

မန်ချက်စတာ ဩဂုတ် ၂၂

အင်္ဂလန် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၃) စနေနေ့ညအစောဆုံးပွဲစဉ်အဖြစ် မန်ယူနှင့် နယူးကာဆယ်တို့ မန်ယူအိမ်ကွင်း အိုးထရက်ဖွဲ့၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ မန်ယူတို့ ခြေအသာဖြင့် ကစားနိုင်သော်လည်း ဂိုးမသွင်းနိုင်ဘဲ ဂိုးမရှိသရေလဒ်ဖြင့် ငြိမ်းခဲ့သောကြောင့် တစ်မှတ်မီခွဲယူခဲ့ရသည်။



အိမ်ရှင်မန်ယူတို့ အနိုင်ရရှိရေးအတွက် ၄-၂-၁ ကစားကွက်ဖြင့် ပွဲထွက်လာကာ တိုက်စစ်မှူး ရွန်းနီကို အထောင်ထားပြီး ကွင်းလယ်၌ မာတာ၊ ရှန်ကီဒါလင်၊ ဂျာနီဇီ၊ စတိုင်ဂါနှင့်ဒီပေးတို့အတွဲဖြင့် ပွဲထွက်စေသည်။ နောက်တန်း၌ ဒါမိန်း၊ စမောလင်း၊ ဘလိုင်နှင့် လုခ်ရှော့တို့ ပါဝင်ကစားခဲ့သည်။ ဂိုးနေရာတွင် ဒီဂီယာကို အသုံးမပြုဘဲ ဆာဂျီအိုရီ မိရိုကိုသာ အသုံးပြုခဲ့သည်။

နယူးကာဆယ် တို့ကလည်း မန်ယူကို အနိုင်ကစားရန် ၄-၂-၁ ဖြင့် ပွဲထွက်လာပြီး မီထရိုဗစ်ကို အထောင်ထားကာ ကွင်းလယ်၌ အိုဘာတန်၊ ကိုးဘက်မ်၊ ဝီဂျေနယ် ဒမ်၊ အန်နီတာနှင့် အရိုဇီတို့ကို ထည့်သုံးခဲ့သည်။ နောက်တန်း၌ ဟိုက်ဒါရာ၊ ကိုလိုဗီနို၊ တေလာ၊ အမ်ဘမ်ဘာတို့ ဝင်ကစားခဲ့ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ ❖

**ယနေ့ မာတီကာ**

**ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဥပဒေကြမ်း**

အချုပ်ပို့ >> က

**ရထားပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း ဥပဒေကြမ်း**

အချုပ်ပို့ >> ဂ

**ပြည်သူ့တွေကို မယုံကြည်ဘူးလား...**

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ >> င

**လက်ပံတန်းမြို့နယ်အတွင်း ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ ရုပ်သိမ်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်**

စာမျက်နှာ >> ၁၀

**CLAIMS DAY NOTICE**  
**M.V GOLDEN FAN VOY: NO (29)**

Consignees of cargo carried by M.V GOLDEN FAN VOY: NO(29) are hereby notified that the vessel will arrive on about 24-8-2015 and cargo will be discharged into the premises of Yangon port.

Damaged cargo will be surveyed daily from 08:00 AM to 11:20 AM and 12:00 NOON to 4:00 PM to claims day now declared as the third day after final discharge of cargo from the vessel.

No claims against this vessel will be admitted after the Claims Day.

မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် သင်္ဘောမှချပြီးချိန်တွင် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်ပါပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILLS OF LADING များ ယူဆောင်လျက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

သင်္ဘောဆိုင်ကပ်မည့်အချိန်နှင့် တံတားနေရာတို့ကို အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်-

ဖုန်း:- ၂၃၀၁၁၉၁၊ ၂၃၀၁၁၇၈

ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်းဌာန  
မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

**CLAIMS DAY NOTICE**  
**M.V SKYHIGH SW VOY: NO (009)**

Consignees of cargo carried by M.V SKYHIGH SW VOY: NO (009) are hereby notified that the vessel will arrive on about 24-8-2015 and cargo will be discharged into the premises of Yangon port.

Damaged cargo will be surveyed daily from 08:00 AM to 11:20 AM and 12:00 NOON to 4:00 PM to claims day now declared as the third day after final discharge of cargo from the vessel.

No claims against this vessel will be admitted after the Claims Day.

မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် သင်္ဘောမှချပြီးချိန်တွင် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်ပါပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILLS OF LADING များ ယူဆောင်လျက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

သင်္ဘောဆိုင်ကပ်မည့်အချိန်နှင့် တံတားနေရာတို့ကို အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်-

ဖုန်း:- ၂၃၀၁၁၉၁၊ ၂၃၀၁၁၇၈

ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်းဌာန  
မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

မြန်မာ့အလင်း - စာတည်းဖွဲ့: ၀၆၇-၃၆၁၂၅၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၆၇-၃၆၁၂၅၊ မန်နေဂျာ: ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဖေ့ဘွတ်ခ်: ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်ပါပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILLS OF LADING များ ယူဆောင်လျက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။